
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 7

Dijous, 28 de juny de 2018
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents:

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL  ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,   SRA.  ROSA  MARIA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.   JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN BARRENA CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA AJENJO,  SR.  FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GUADALUPE  DEL RÍO
REYES,  SR.  ANDREU  PÉREZ  LORITE,  SR.  ALBERT  MASSANA I  GRÀCIA,  SRA.
MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL  HERRERA DÍAZ,  SR.  JUAN  CARLOS
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO,
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT.

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Interventor: Sr. Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  28  de  juny  de  2018,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les 18 hores i 4 minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió.

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Aprovar les actes de les sessions  anteriors, núm. 5  -extraordinària- i núm. 6 -ordinària, de data 
31 de maig de 2018

PART RESOLUTIVA DEL PLE

2 –   APROVACIÓ DE LA PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE   
LLOCS DE TREBALL PER A L'ANY 2018
 
Antecedents:
 
Primer.-  Des  de  l'any  2013  la  desaparició  dels  organismes  autònoms  municipals  i  la
subrogració de tot  el  seu personal a l'Ajuntament de Gavà ha posat  de manifest que aquest
personal  integrat,  per  a  la  realització  d'unes  mateixes  o  similars  funcions  té  una  retribució
inferior respecte al personal que ja estava a l'Ajuntament. Conviuen dues polítiques retributives
diferents per a llocs de treball pràcticament idèntics i per a la realització i desenvolupament
d'unes mateixes funcions. Així, coexisteixen retribucions del personal que prové dels extingits
organismes autònoms amb les del personal que sempre ha format part de l'Ajuntament.
 
En aquest sentit, l'art. 29 de l'actual Acord de les condicions laborals dels empleats municipals
de l'Ajuntament de Gavà per a l'any 2015 –actualment vigent- va establir la relació del conjunt
de llocs de treball dels antics organismes autònoms Patronat Municipal de Serveis Comunitaris,
Patronat Municipal d’Esports, Institut Municipal de Gestió del Patrimoni Cultural i Natural i
Institut Municipal per a la Promoció i Activació de la Ciutat i de la societat municipal Gavà
Televisió,  SL que havien d'equiparar les seves retribucions respecte a un determinat lloc de
treball de l'Ajuntament de Gavà.
 
Aquesta  equiparació  salarial,  amb  l’objectiu  de  diferir  el  seu  impacte  econòmic  sobre  els
pressupostos municipals,  s’ha dut a terme de forma diferida al llarg dels anys 2016 i 2017.
L'Ajuntament  de  Gavà,  amb  aquesta  nova  fase,  ha  volgut  continuar  l’equiparació  salarial
contemplada als acords amb la representació sindical i la conseqüent resolució d'una situació
històrica clarament desigual amb la modificació de les retribucions de tot un conjunt de llocs de
treball enquadrats en els subgrups A1 i A2, posant fi d’aquesta forma al procés d’equiparació
salarial.
 
Segon.- Es defineix de forma més concreta el contingut del conjunt de les funcions del tècnic/a
de govern obert, un cop perfilades les necessitats i les competències d’aquest departament.
 
Negociació de la Relació de Llocs de Treball:
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La negociació del contingut de la modificació de la Relació de Llocs de Treball ha estat realitzat
a  la  comissió  paritària  de  seguiment  de  l'acord  de  condicions  laborals  del  personal  de
l'Ajuntament de Gavà i més concretament a la reunió del passat 29 de gener de 2018 de la
Comissió d’equiparació retributiva dels extingits organismes autònoms.
 
Fonaments de Dret:
 

• L’article 74 de la Llei  7/2007, de 12 d’abril,  de l’Estatut Bàsic de l’Empleat  Públic
preveu que les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de
relacions de llocs de treball o altres instruments organitzatius similars.

 
• Els  articles  29  i  següents  del  Decret  Legislatiu  1/1997,  de  31  d’octubre,  pel  qual

s’aprova la refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a
Catalunya en matèria de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs
de treball.

 
• L'article 31 del Decret  214/1990, de 30 de juliol,  pel  qual  s’aprova el reglament de

personal al servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han
d’incorporar en la relació de llocs de treball.

 
• L’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim local i 52.2.j del Decret

Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball.

 
• De conformitat amb el que disposa l'art. 32 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d'òrgans de

representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al
servei de les administracions públiques i l'art. 37 de la Llei 7/2007, de 12 d'abril, de
l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte
de negociació atès que conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de
les  retribucions  del  personal,  la  classificació  dels  llocs  de  treball,  els  sistemes  de
provisió  i  promoció  professional,  així  com  d'altres  aspectes  relacionats  amb  les
condicions laborals del personal.

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l’aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança i Economia, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer. - Modificació de les condicions econòmiques per equiparació retributiva dels següents
llocs de treball provinents dels extingits organismes autònoms respecte als equivalents llocs de
treball de l'Ajuntament:
 

• Àmbit  d’Economia  i  Nova  Governança:  PRE/OA-07,  PRE/OA-08,  PRE/OA-10,
PRE/OA-11,  PRE/OA-16,  PRE/OA-17,  PRE/HP-04,  PRE/HP-11,  PRE/HP-17,
PRE/CM-06bis,  PEUMAPE/CASP-19,  PEUMAPE/CASP-20,  PEUMAPE/CASP-21,
PEUMAPE/CASP-22
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• Àmbit de Ciutat i Territori: PEUMAPE/UPE-07bis
 

• Àmbit de Benestar i Acció Social: SP-08, SP-09, SP-15, SP-16, IC-06, SP-18, SP-19,
PUPE/SPN-03, SP-20, SP-21, SP-22, SP-25, SP-26, SP-27, SP-28F, SP-28L, SP-29, SP-
30, SP-32, SP-10, SP-33, SP-34, SP-35, IC-07, IC-04, IC-05, SP-41, SP-42 i SP-44

 
• Àmbit  de  Comerç,  Civisme  i  Promoció  de  la  Ciutat:  PEUMAPE/CASP-16,

PEUMAPE/CASP-17, PEUMAPE/CASP-19, PEUMAPE/CASP-03

Segon. - Modificació de les funcions del lloc de treball de tècnic/a de govern obert (PRE-01d).
 
Tercer.- La modificació de les condicions econòmiques per equiparació retributiva dels llocs de
treball  objecte  d'aquesta  modificació  de  la  Relació  de  Llocs  de  Treball  tenen  un  cost  de
229.987,57 € -incloent-hi el cost de la Seguretat Social a càrrec de l’empresa i que han d’ésser
imputades  al  corresponent  capítol  I  del  pressupost  municipal  de  l'exercici  2018.
 
L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

El  tinent  d'alcalde  de  Nova  Governança  i  Economia  va  explicar  que  el  procès
d'equiparació salarial  es va començar fa dos anys i  mig amb aquells  treballadors que
provenien d'organismes autònoms i empreses municipals.
A més d'aquest compromís de govern ara finalitzat, es porta per a la seva aprovació també
la modificació de les funcions del tècnic de Govern Obert per adaptar-la a les necessitats
reals del departament.

A continuació va pendre la paraula el regidor de Gavà sí se puede, el Sr. Herrera, qui va
dir  textualment: “Desde nuestro grupo municipal queremos mostrar nuestro apoyo a esta
medida,  y  a  la  posibilidad  de  realizar  la  equiparación  completa  este  año,  quedando
solventada la equiparación al 100%, y por lo tanto votaremos a favor.
Nuestro grupo ya solicitó en varias ocasiones, tanto en plenos de 2017 como en 2016, que
se realizara la equiparación de forma completa.  Y nos alegra ver que lo que en esos
momentos no se podía hacer, según el PSC, por cuestiones legales, ahora sí  se puede
hacer, aunque la ley al respecto no haya cambiado. Lo cual demuestra lo que dijimos en
su momento: era una cuestión de voluntad política.
Como decimos nos alegramos de que se posicionen del lado de las y los trabajadores por
fin y realicen esta equiparación tan necesaria y solicitada. No obstante no podemos dejar
de comentar el Informe de Secretaría e Intervención 61/2018 el cual ya explica de entrada
la necesidad de remitirse a las consideraciones de 7 informes anteriores; consideraciones
las cuales ustedes no han subsanado y cuyas acciones ustedes no han llevado a cabo. Tal y
como piden  Secretaría e Intervención hasta en 8 Informes, contando el actual, y tal y
como  nuestro  grupo  municipal  ha  estado  pidiendo  en  los  últimos  años,  volvemos  a
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solicitar que se disponga de un Organigrama y de una Valoración de Puestos de Trabajo
en el plazo más breve posible.
Como hemos  indicado en  los  últimos  años,  y  como indica  el  Informe 61/2018,  esta
petición no es por capricho, sino por exigencia legal (Ley 30/1984, de 2 de agosto), y es
una  ley,  una condición  y un  requisito  que hoy día  el  equipo  de gobierno  no está  ni
cumpliendo ni resolviendo”.

Seguidament, el Sr. Massana, del grup municipal d'ERC, va manifestar que la situació en 
la qual es trobaven aquests treballadors ha estat injusta, i que estaven d'acord amb aquesta
equiparació salarial, perquè el millor acord és aquell en el que tothom està d'acord, sigui 
bo o dolent, i per tant votarien a favor.

El Sr. Ibáñez, del grup municipal de C's, va manifestar també que el seu grup estava molt
satisfet per aquest acord.

Finalment, va tornar a intervenir el Sr. Tort, qui va respondre al Sr. Herrera que els canvis
s'havien efectuat tot i els informes negatius de Secretaria i Intervenció, i no es podien fer
abans per temes pressupostaris i no es podia augmentar la massa salarial més del que
marca  l'administració  estatal,  i  s'ha  fet  tenint  en  compte  aquestes  limitacions
pressupostàries. Aquest procés ha suposat un augment de 700.000 euros anuals al Capítol
I ha estat difícil encarbir-ho en un sol exercici pressupostari.
En referència a la valoració de llocs de treball, l'equip de govern és conscient de la seva
necessitat i està pactat amb els representants sindicals que s'iniciarà aquest procès l'any
2019.

---------

De conformitat amb el que estableixen als articles 23 de  la Llei 40/2015, d'1 d'octubre,
de  Règim  Jurídic  del  Sector  Públic  i  96  del  Reglamento  de  Organización,
Funcionamiento  y  Régimen Jurídico  de  las  Entidades  Locales  (que  regulen  el  deure
d’abstenció en la deliberació i votació de determinats supòsits) va abandonar  la Sala el
Sr. Albert Massana, del grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya. 

----------

3 – APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NUM 
9/2018 DEL PRESSUPOST GENERAL 2018 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ
 
ANTECEDENTS
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a
l'exercici 2018, en sessió celebrada el dia 25 de gener de 2018.
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present  que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària,  sent  necessària la
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tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat
per baixa.
 
Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del
mateix, mitjançant transferència de crèdit d'una aplicació de despesa que s’estima reduïble sense
pertorbació del servei .
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia.
 
FONAMENTS DE DRET
 

• Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.
• Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990
• Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990
• Generació de crèdit article 43 del Reial Decret 500/1990

 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció del
següent
 
ACORD:
 
PRIMER. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost
de l’Ajuntament 2018, finançat per operació de baixa amb el detall per aplicacions que figura a
continuació i per un import total de 14.500,00 €, d’acord amb l’estructura següent:
 

Finançament     

Ex. Aplicació de despesa Descripció Baixa

2018 27016 2410ª 227060018
Estudis  i  treballs  tècnics  Ocupació  i
creació empreses

14.500,00

    TOTAL 14.500,00

Crèdit
Extraordinari

    

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2018 27016 4330ª 489000018 Aportació Fundació Cetaqua 14.500,00

    TOTAL 14.500,00
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SEGON. Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al·legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm. 9/2018 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2018.
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 ERC i 2 CiU), cap en contra i vuit
(8) abstencions (4 C's, 2 GSSP, i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

Novament el Sr. Tort va explicar que als propers mesos es formalitzaria un conveni amb
aquesta fundació, que pretèn realitzar accions per la millora de la gestió dels residus i de
l'aigua de la ciutat. Aquesta aportació anual va dir, no cobreix totes les despeses, només
un 20%, i  la resta la fa directament Cetaqua i Aigües de Barcelona. Un cop signat el
conveni, es posarà a disposició dels grups municipals que vulguin consultar-ho.

Va intervenir el Sr. Bondia, del grup municipal de Gavà sí se puede, que va expressar que
un cop analitzala documentació de l'expedient,  la  justificació per a  la  modificació de
crèdit no està suficientment motivada i sol.licitava tenir accès al  projecte i  llistat de
mesures circulars. Havien tingut accès al conveni signat al juliol de 2017, i el titular de la
concessió, que és l'AMB no va signar-ho, a més que els veïns i les veïnes del municipi no
obtenien cap tipus de benefici signant aquest conveni. El projecte té un cost de 60.000 €,
l'Ajuntament aporta 14.500 per a un estudi d'aplicació d'un model d'economia cicular,
però  no  veia  els  resultats  del  primer  conveni  ni  tenien  el  resultat  de  les  reunions
celebrades cada tres mesos.
Per tot l'exposat i tenint en compte que l'interès públic no està suficientment justificat, no
votarien a favor.
El regidor Sr. Ibáñez va manifestar que l'economia circular és un tema molt interessant, i
el seu grup entenia l'aportació a la Fundació Cetaqua, però no que els 14.500 euros es
treguessin  de  la  partida  pressupostària  “Estudis  i  treballs  tècnics  Ocupació  i  creació
empreses” i per tant s'abstindrien a la votació.

El Sr. Tort va contestar al Sr. Bondia que amb aquest conveni es pretenien minorar els
efectes del canvi climàtic, aprofitar recursos energètics, hídrics i generar menys residus,
tenint en compte  que el planeta consumeix els recursos d'aquest tipus en menys de set
mesos els que ha generat en un any, amb la qual cosa queda clar el benefici que suposa
per a la ciutadania.
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4  –  APROVACIÓ  D’UNA  BONIFICACIÓ  DEL  95%  DE  L‘IMPOST  SOBRE
CONSTRUCCIONS, INSTAL.LACIONS I OBRES A L'ESCOLA JACME MARCH
 
Antecedents
 
Instància de data 31/05/2018 (R.E. 13491) del Departament d’Ensenyament de la Generalitat de
Catalunya, en la que es sol·licita declarar l’obra “Instal·lació d'un nou ascensor a l'Escola Jacme
March” al carrer Sant Pere, 114, obra d’especial interès o utilitat municipal, i l’aplicació del
95% de bonificació de l’ICIO.
Informe tècnic de l’arquitecta, de data 05/06/2018.
 
Fonaments de Dret
 

• Article 103.2 del TRLLRHL
• Ordenança fiscal núm 3

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet
a  l’aprovació  del  Ple,  previ  dictamen  de  la  Comissió  Informativa  de  l’Àmbit  de  Nova
Governança, Economia i Promoció de la Ciutat, l’adopció del següent
 
ACORD :
 
Primer.-  DECLARAR,  de  conformitat  a  la  petició  del  Departament  d’Ensenyament  de  la
Generalitat de Catalunya (Serveis Territorials al Baix Llobregat), l’obra d'instal·lació d'un nou
ascensor  a  l'Escola  Jacme  March  de  Gavà  com  d’especial  interès  i  utilitat  municipal  per
concórrer-hi circumstàncies socials .
 
Segon.- APROVAR la bonificació del 95 per cent en l’Impost sobre Construccions 
Instal·lacions i Obres, a les obres “Instal·lació d'un nou ascensor a l'Escola Jacme March” al 
carrer Sant Pere, 114.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

----------

El  Sr.  Bondia va intervenir  després de l'exposició del  punt  per part  del  Sr.  Tort,  i  va
manifestar que el seu grup valorava molt positivament aquesta obra, atès que l'escola
Jacme March és utilitzat durant la setmana com a escola, i els caps de setmana com a seu
de  moltes  activitats  com  a  conseqüència  de  la  manca  d'espais  públic  per  al  seu
desenvolupament. L'ascensor permetrà l'accés a tothom i per tant votarien a favor.
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El Sr.  Massana,  d'ERC,  i  el  Sr.  Ibáñez,  del  grup municipal  de  Ciutadans,  també van
anunciar que votarien a favor, i aquest últim va dir que esperaven que s'extengués aquesta
mesura d'instal·lar ascensors a aquells equipaments que no en tenien.

5  –  PRENDRE  CONEIXEMENT  DE  LA  RENÚNCIA  DE  LA  REGIDORA  SRA.
GUADALUPE DEL RÍO REYES DEL GRUP MUNICIPAL DE C's.
 
Fets
 
Mitjançant instància presentada a l'Ajuntament el dia 1 de juny de 2018, la Sra. Guadalupe del
Río  Reyes,  ha  comunicat  la  seva  voluntat  de  deixar  el  càrrec  que  ocupa  com  a  regidora
d’aquesta  corporació,  sol·licitant  que el  Ple  de l'Ajuntament  tingui  coneixement  de  la  seva
renúncia amb efectes a partir del moment que resti assabentat en la propera sessió plenària.
 
Fonaments de dret
 

• Article 182 de la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de Junio, del régimen electoral general.
• Instrucción de 10 de julio de 2003, de la Junta Electoral Central, sobre sustitución de

cargos representativos locales,
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia dóna
compte al Ple del següent:
 
PRIMER. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de la regidora d’aquest Ajuntament
Sra.  GUADALUPE  DEL  RÍO  REYES,  formulada  mitjançant  escrit  presentat  a
l'Ajuntament en data 1 de juny de 2018.
 
La Sra. del Río, que assisteix i participa a la sessió plenària en el moment de l’adopció del
present acord, fou elegida a les passades Eleccions Locals - celebrades el dia 24 de maig de
2015- a la llista presentada per la candidatura de Ciutadans.
 
SEGON .  Remetre certificació del  present acord --amb còpia compulsada de la renúncia
formulada-- a la Junta Electoral Central, a l’objecte de procedir a la substitució conforme
al que disposa l’article 182 de la  Ley Orgánica del Régimen Electoral General,  indicant–li
alhora, en compliment de la Instrucción de 10 de julio de 2003, de la Junta Electoral Central,
sobre sustitución de cargos representativos locales, el nom de la persona a la que correspon
cobrir la vacant, que és la Sra. GLORIA LASHERAS CORTÉS.
 
TERCER. Facultar, tan àmpliament com fos necessari, al secretari general de la Corporació,
per a efectuar davant la Junta Electoral o organisme que resulti competent, quants tràmits siguin
precisos amb vista a la designació de la candidata que li correspongui substituir a la Sra. del
Río.

----------
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La  Sra. alcaldessa va donar la paraula a la Sra. del Río, qui va explicar, textualment: “El
19 de julio de 2017, tras la trágica muerte de mi amado esposo Toni López, sargento de la
Policía Local de Gavà, mi hija y yo estamos pasando por momentos muy difíciles y muy
duros,  con  mucha  tristeza.  He  presentado  mi  renuncia  porque  necesito  tiempo  para
recomponerme, intentar sobrevivir a esta tragedia junto a ella y decir que estos tres años y
medio ha sido un honor estar aquí,  todo el Consistorio se ha portado estupendamente
conmigo.  Nunca  me  habéis  recriminado  que  me  saliera  antes  de  un  Pleno,  que  no
participara en algún acto, habéis entendido mi situación y sobre todo quería remarcar que
la  Policía  Local  de  Gavà,  sus  compañeros  y  amigos  que  desde  el  primer  momento
estuvieron conmigo, protegiendo a Toni, a mí, a mi familia, y los llevaré siempre en el
corazón. Os deseo lo mejor a todos. Gracias”.

Seguidament  l’alcaldessa va obrir un torn d'intervencions, i el primer en intervenir va ser
el tinent d'alcalde de Comerç, Civisme i Promoció de la Ciutat, el Sr. Ramon Castellano,
que  va  dir:  “Lupe,  hablaré  como concejal  y  como portavoz  de  grupo de  CIU,  pero,
cuando te digo Lupe  es porque también lo haré como compañero y como amigo. Me he
apuntado sólo  cuatro  palabras,  pero  el  título  es  “Tremendamente”,  todos  los  que  me
coconen saben que yo soy así  en lenguaje más coloquial  y  me disculparéis.  Ha sido
tremendamente un placer haberte conocido estos años, ha sido tremendamente triste haber
vivido contigo lo que hemos vivido. Ha sido tremendamente comprensivo hacia tí i tú
hacia  el  resto  por  lo  que  ha  pasado y  cómo hemos  trabajado.  Tremendamente  estoy
esperanzado en tí y en tu familia para que la vida os lleve a superar en la medida de lo
posible y estoy convencido de que lo conseguiréis, y finalmente, que tendrás un amigo
para siempre y te deseo lo mejor”.

Seguidament va intervenir la Sra. Parés, del grup municipal del PP, qui va expressar que
deixava l'acta de regidora la primera regidora dona de Ciutadans i va llegir unes paraules:
“Una mujer gavanense de adopción, que también deja sus responsabilidades habiendo
sido al final una gavanense de pro. Firme y seria en sus responsabilidades, pero cercana y
entrañable  en la vida cotidiana.  Es  sabido que no siempre nos hace caso y nos hace
cambiar de paso a mitad del baile. Aquí su vida también marcó el ritmo de la ciudad
durante muchos días, hace casi un año.
Por el aprecio a Lupe y a toda su familia, agradecemos su trabajo en este Ayuntamiento,
su entrega a la ciudad y nos despedimos con un hasta luego, porque los que formamos
parte de esta gran familia no nos gustan las despedidas y esperamos que los lazos que se
han creado entre debates y propuestas por el interés general, se mantengan para siempre.
Gracias y mucha fuerza, familia López y familia Del Río”.

El Sr. Herrera, del grup municipal de Gavà sí se puede va donar les gràcies a la Sra. Del
Río per haver estat una dona forta i valerosa, per la seva decisió i per haver estat política,
perquè es necessiten més dones a la política.  També li va agraïr el seu companyerisme
perquè van entrar com a regidors tots dos en aquest mandat, encara que les seves idees
polítiques eren diferents. 

Per la seva part, el Sr. Massana, portaveu del grup municipal d'ERC, va manifestar que el
seu grup s'afegia a tot el que havien dit prèviament els altres regidors, i que no era una
decisió fàcil  la que havia pres la regidora sortint.  Li va desitjar sort i sobretot, molta
tranquil·litat.
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El  Sr.  Ibáñez,  del  grup  municipal  de  Ciutadans  li  va  dedicar  aquestes  paraules  a  la
regidora: “Lupe ha sido compañera de grupo estos tres años, y antes de ser concejal había
colaborado como afiliada en Gavà. Es una persona seria y con empeño que se vuelca en
lo que hace. Lo más importante es la ilusión que ella tenía por trabajar en Gavà. Una
persona puede estar en un puesto de trabajo y hacerlo bien y ser fantástica; pero si además
tiene ilusión por trabajar en el ámbito público y por trabajar en esa población es todavía
mucho más importante.
Lamentablemente este último año ha sido muy duro para ella, ha intentado seguir, pero ha
llegado el momento en que ella ha tomado la decisión de que necesita este tiempo para
ella y para su familia. Le agradecemos el trabajo realizado, que le ha aportado una visión
y una sensibilidad desde el  punto de vista femenino,  porque a veces se necesita este
equilibrio y nos lo ha aportado. Es una gran compañera y yo siempre digo que cuando se
va un amigo, lo que deja detrás, son los muebles, son las mesas, pero las personas y los
que  realmente  la  apreciamos,  siempre  estará  con  nosotros  y  nos  tendrá  para  lo  que
necesite”.

Finalment, l'alcaldessa, en nom del grup del PSC va expressar que havia estat un plaer
conèixer i treballar amb la Sra. Del Río, que havia demostrat que és una dona valenta,
forta, amb les idees clares, i amb una vida i una trajectòria personal i professional que ha
aportat  moltes  coses  interessants,  tant  al  seu grup com a la  resta  de la  ciutat.  Sentia
moltíssim la pèrdua del Toni López, i també la seva pèrdua com a companya, però que era
un parèntesi necessari per a ella i per a la seva família i confiar en què estaria present a
Gavà. 
La visió feminista és molt important per a la ciutat, i tindria tot el recolçament i la força
necessaris. No és un adeu, sinó un fins aviat, va finalitzar. 

---

Va abandonar la sessió la Sra. Guadalupe del Río a les 18:29 hores. 

---

6 – PRENDRE CONEIXEMENT DE LA RENÚNCIA DEL REGIDOR JORDI JIMÉNEZ
HORCAJADAS DEL   GRUP MUNICIPAL PSC  
 
Fets
 
Mitjançant instància, registrada d'entrada a l'Ajuntament el dia 14 de juny de 2018 amb número
14815, el Sr. Jordi Jiménez Horcajadas, ha comunicat la seva voluntat de deixar el càrrec que
ocupa  com  a  regidor  d’aquesta  corporació,  sol·licitant  que  el  Ple  de  l'Ajuntament  tingui
coneixement de la seva renúncia amb efectes a partir del moment que resti assabentat en la
propera sessió plenària.
 
Fonaments de dret
 

• Article 182 de la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de Junio, del régimen electoral general.
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• Instrucción de 10 de julio de 2003, de la Junta Electoral Central, sobre sustitución de
cargos representativos locales.

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia dóna
compte al Ple del següent:
 
PRIMER.- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec del regidor d’aquest Ajuntament
Sr. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, formulada mitjançant escrit registrat a l'Ajuntament
el dia 14 de juny de 2018 amb número 14815.
 
El Sr. Jiménez, que assisteix i participa a la sessió plenària en el moment de l’adopció del
present acord, fou elegida a les passades Eleccions Locals - celebrades el dia 24 de maig de
2015- a la llista presentada per la candidatura del partit PSC.
 
SEGON .- Remetre certificació del present acord --amb còpia compulsada de la renúncia
formulada-- a la Junta Electoral Central, a l’objecte de procedir a la substitució conforme
al que disposa l’article 182 de la  Ley Orgánica del Régimen Electoral General,  indicant–li
alhora, en compliment de la Instrucción de 10 de julio de 2003, de la Junta Electoral Central,
sobre sustitución de cargos representativos locales, el nom de la persona a la que correspon
cobrir la vacant, que és la Sra. ESTER ZAMORANO ROMÁN.
 
TERCER.- Facultar, tan àmpliament com fos necessari, al secretari general de la Corporació,
per a efectuar davant la Junta Electoral o organisme que resulti competent, quants tràmits siguin
precisos amb vista a la designació de la candidata que li correspongui substituir al Sr. Jiménez.

----------

L'alcaldessa va donar la paraula al Sr. Jiménez, que va expressar que estava satisfet amb
la feina feta, perquè havia estat una decisió voluntària, perquè encetava una nova etapa
professional, però li sabia greu no finalitzar el mandat. És una decisió meditada i honesta,
que  no  pot  compaginar  la  responsabilitat  tècnica  a  l'Ajuntament  de  Lleida  amb  el
compromís amb la ciutadania, els companys i l'alcaldessa de Gavà. Va donar les gràcies a
moltes persones, però especialment a dos persones que van confiar en ell, i que són els
dos alcaldes amb els que ha treballat i han confiat en ell, el Joaquim Balsera i la Raquel
Sánchez.
També va agrair als companys de grup, i va tenir un record especial per a dos companys
que ja  no hi  són,  el  German i  la  Maite.  De  la  mateixa manera,  també va tenir  unes
paraules per als regidors dels altres grups, al marge de l’ambient polític, per la cordialitat
i les bones paraules, i va assegurar que és un exemple a exportar, i va  tenir també un
record pel Jordi Calatayud.
Finalment, es va referir als treballadors i treballadores de la casa, a les persones que han
treballat amb ell, com va ser el Departament d'Esports, Comerç, Promoció Econòmica, i
en la darrera etapa, a Recursos Humans. Va valorar la vàlua i la maestria, i quel i havien
facilitat molt la feina. Va recordar especialment els que ja no hi són, com la Carme, el
Jorge i el Toni.
Va tenir també unes paraules per a la ciutat de Gavà, on va començar una nova etapa vital,
una nova vida, i aquí van néixer els seus fills i és on s'estan formant com a persones, el
Jordi i la Irene. Ara comença el viatge de tornada, i com ha comentat altres vegades als
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seus companys, el 28 de setembre de fa gairebé vint anys deixava el seu escó com a
regidor a l'Ajuntament de Lleida, perquè iniciava una etapa professional com a cap de
Protocol a l'Ajuntament de Mollet del Vallès. Avui, dia 28 de juny deixa el seu càrrec de
regidor per a incorporar-se a l'Ajuntament de Lleida també al departament de Protocol.
No és  un  adéu,  va  dir,  és  un fins  aviat,  la  seva  vinculació amb Gavà  sempre estarà
present, i novament va donar les gràcies a tothom.

En el  torn  d'intervencions,  el  Sr.  Castellano  va comentar  que el  Sr.  Jiménez  era  una
persona molt apassionada amb la seva feina, i en nom de CiU va donar les gràcies per
haver-la compartit, atès que havia coincidit com a company seu en el govern i a l'oposició
i li va desitjar moltíssima sort.

La Sra. Parés també va agrair la tasca desenvolupada pel regidor sortint i li va desitjar
molta sort «a la Paeria, a terra ferma», com també va fer-ho el regidor de GSSP, el Sr.
Herrera, que li va desitjar el millor en aquesta nova etapa. 

El regidor d'ERC, el Sr.  Massana, va destacar del Sr.  Jiménez la seva cordialitat,  que
esperava que la decisió pressa fos correcta i li va desitjar molta sort, molta sort, i sobretot,
que es “cuidés de la boira”.

L'últim regidor en intervenir va ser el Sr. Ibáñez, que va recordar que es coneixien des
dels temps dels Patronats, va agrair la tasca feta per la ciutat de Gavà, i ara que torna a
Lleida li va desitjar molta sort en aquesta nova etapa.

Finalment, l'alcaldessa va agrair el seu treball a l'Ajuntament, com a company i regidor,
on va trobar un amic i amb el que va aprendre moltes coses. Sempre havia sabut defensar
els posicionaments com a regidor de govern, des de la profunda convicció i amb un ànim
d'intentar ser pedagògic. Va dir que sabia que cuidaria molt de la Paeria tant com havia
cuidat la ciutat de Gavà, on sabia que mantindria el contacte i li va desitjar molta sort i
que Lleida guanyava molt amb ell com a tècnic de Protocol.

---

Va abandonar la sessió el Sr. Jordi  Jiménez a ñes 18:42 hores. 

---

7 – PRENDRE CONEIXEMENT DE LA RENÚNCIA DEL REGIDOR MIQUEL ÀNGEL
DIAZ NARANJO DEL   GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA- CANDIDATURA DE   
PROGRÉS (PSC)
 
Fets
 
Mitjançant instància, registrada d'entrada a l'Ajuntament el dia 21 de juny de 2018 amb número
15465, el Sr. Miquel Àngel Diaz Naranjo, ha comunicat la seva voluntat de deixar el càrrec que
ocupa  com  a  regidor  d’aquesta  corporació,  sol·licitant  que  el  Ple  de  l'Ajuntament  tingui
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coneixement de la seva renúncia amb efectes a partir del moment que resti assabentat en la
propera sessió plenària.
 
Així mateix, el dia 27 de juny de 2018, mitjançant instància registrada d'entrada amb el número
15983, ha presentat la seva renúncia la Sra. Laura Barrufet Miró, a qui correspondria accedir
com a regidora segons la llista presentada pel Partit dels Socialistes de Catalunya-Candidatura
de Progrés a les eleccions municipals de 24 de maig de 2015.
 
Fonaments de dret
 

• Article 182 de la Ley Orgánica 5/1985, de 19 de Junio, del régimen electoral general.
• Instrucción de 10 de julio de 2003, de la Junta Electoral Central, sobre sustitución de

cargos representativos locales.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia dóna
compte al Ple del següent:
 
PRIMER.- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec del regidor d’aquest Ajuntament
Sr.  MIQUEL  ANGEL  DIAZ  NARANJO,  formulada  mitjançant  escrit  registrat  a
l'Ajuntament el dia 21 de juny de 2018 amb número 15465.
 
El Sr. Diaz, que assisteix i participa a la sessió plenària en el moment de l’adopció del
present acord,  fou  elegit a les passades Eleccions Locals - celebrades el dia 24 de maig de
2015-  a la llista presentada per la candidatura del Partit dels Socialistes de Catalunya-
Candidatura de Progrès (PSC).
 
SEGON .- Remetre certificació del present acord --amb còpia compulsada de la renúncia
formulada-- a la Junta Electoral Central, a l’objecte de procedir a la substitució conforme
al que disposa l’article 182 de la  Ley Orgánica del Régimen Electoral General,  indicant–li
alhora, en compliment de la Instrucción de 10 de julio de 2003, de la Junta Electoral Central,
sobre sustitución de cargos representativos locales, el nom de la persona a la que, a judici de
la Corporació, correspon cobrir la vacant, que és el Sr. JOSÉ MANUEL VARA PINDADO.
 
TERCER.- Facultar, tan àmpliament com fos necessari, al secretari general de la Corporació,
per a efectuar davant la Junta Electoral o organisme que resulti competent, quants tràmits siguin
precisos amb vista a la designació de la candidata que li correspongui substituir al Sr. Díaz.

----------

Va prendre la paraula el Sr. Diaz, qui va dir textualment: “En primer lloc, vull agrair la
confiança que em va atorgar l'alcaldessa per poder-la acompanyar a l'equip de govern,
amb persones de primer nivell, on he aprés molt i havia estat una experiència de vida i
enriquiment personal.  Han estat set  anys molt intensos com a regidor, i  vull  aprofitar
aquestes paraules per tornar a demanar disculpes pels errors que he tingut en aquests
anys, i especialment per l'error en què he basat la meva renúncia, amb la qual assumeixo
les meves responsabilitats.
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Ha estat  un període que m'ha permès participar  en noves polítiques  i  programes que
sempre han tingut com a objectiu contribuir al bé comú. Fer passos, erronis o no erronis,
que han intentat fer feliços als veïns i veïnes. No hi ha cap privilegi més gran que ser
regidor de la ciutat on vius des que tens consciència, Gavà i la seva gent per sobre de tot.
Gràcies també als regidors dels regidors i regidores dels altres grups municipals, ens hem
pogut entendre, i m'han ensenyat que la política és la resolució política del conflicte des
de la pluralitat, el diàleg, la negociació, que ens ha permès arribar a bon port en benefici
de Gavà. Gràcies pel bon tarannà personal per sobre de tot.
Gràcies també a les entitats i als seus i les seves responsables, per fer xarxa, per fer ciutat.
Gavà no seria Gavà sense aquestes persones que donen part del seu temps en benefici de
la comunitat.
Gràcies als treballadors i treballadores municipals per la seva col·laboració. No sempre es
fàcil la relació d'un treballador amb el polític i per això hem valorat la professionalitat, la
seva paciència que han mantingut amb criteri professional i vocació de servei públic.
També vull citar expressament al personal de l'àmbit en el qual he estat tinent d'alcalde,
l'Àmbit de Benestar i Acció Social, també vull esmentar a la meva amiga i assessora, la
Carme Esquirol. Ells i elles saben que les polítiques de benestar  són i han de ser l'ànima
de Gavà i d’un Ajuntament propi del segle XXI.
Gràcies a l'interventor i al secretari per la seva professionalitat, ja que m'han ajudat molt a
fer les meves funcions i les del meu equip.
I també gràcies a les companyes i companys del Partit dels Socialistes de Catalunya, per
haver confiat en mi, pel suport, per ser-hi presents sempre. Els agraeixo a tots i totes la
confiança dipositada, haver-me permès representar unes sigles històriques uns valors que
compartim des de fa molt temps, valors de present i de futur. Estic convençut en un Gavà
transversal, progressista, plural, i en això, hem de treballar i continuaré estant allà des
d'un altre àmbit.
Gràcies també a la meva família per fer costat, per la seva paciència, comprensió i estima.
Torno a la meva professió també des del sector públic.
Regidores i regidors, alcaldessa, compteu amb mi com a servidor públic i com el vostre
veí, i aprofito per a desitjar-vos una molt bona Festa Major de Sant Pere, que crec que
serà la millor de la història de Gavà. Gràcies amigues i amics”.

A continuació,  va intervenir en el torn de paraules el Sr. Castellano, en representació del
grup municipal de CiU, que en el temps en què havien coincidit treballant junts, havia
apreciat molta dedicació per part del Sr. Diaz, tolerància, molt prudent -alguna vegada
excessivament-  molta  paciència  entre  els  companys  de  govern,  i  amb el  conjunt  del
consistori.  Ha sigut un home de consens, frenant els moments de tensió i ha aconseguit
punts de connexió posant pau i acord, i la decisió presa l'honora, li va desitjar molta sort i
li va donar les gràcies pel tot el que ha fet per Gavà.

La Sra.  Parés,  va  dir  que al  seu grup estaven segurs  que el  Sr.  Diaz no deixaria  de
treballar per millorar la qualitat de vida dels veïns i de les persones que l'envolten allà on
es trobi, tal i com ho havia demostrat en el govern. També va dir-li que de vegades no és
fàcil que algú doni un pas i passi de la comoditat d'una vida privada a un compromís més
estret amb la ciutadania com un càrrec públic, perquè això pot comportar renúncies. Per
tot això, va agrair la feina feta pels veïns i veïnes de Gavà.
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Seguidament va intervenir el Sr. Herrera, que va explicar que el Sr. Diaz és el regidor amb
el que més ha tractat, que el considerava una persona molt intel·ligent, i amb una gran
càrrega de feina i una posició difícil, com a primer tinent d'alcalde i com a portaveu.

El  Sr.  Massana,  va agrair  la dedicació del  Sr.  Diaz,  sempre amb un tarannà positiu i
constructiu  i va desitjar-li molta sort.

Per  la  seva  banda,  el  Sr.  Ibáñez  també  va  agrair  al  Sr.  diaz  la  seva  dedicació,  i
especialment, el treball silenciós i discret d'aquests últims tres anys, una feina que ha de
fer una persona amb un tarannà tranquil, seré i comprensiu, capaç d'escoltar a tothom i
això és molt difícil. Ha estat un gran suport per a l'alcaldessa, és una persona seriosa i
propera a nivell personal, i la porta del seu despatx sempre ha estat oberta. Finalment li va
donar les gràcies i va desitjar-li molta sort.

Finalment va intervenir la Sra. alcaldessa i, a banda d'agrair la feina desenvolupada, va
explicar que havien estat uns dies molt difícils i des del moment en què va explicar-li el
que havia succeït,  i pel concepte que ell tenia d'una responsabilitat  pública havia pres
aquesta decisió. Ha estat una persona exemplar amb les millor qualitats per ser un gran
polític,  però el  més important  és  que és  una gran persona i  ha  pres  una decisió que
l'honora.
Va comentar també que li havia fet la feina molt fàcil, assumir el càrrec de primer tinent
d'alcalde i  la responsabilitat  de portaveu, que ella ja va ser-ho amb l'alcalde Joaquim
Balsera, és una gran responsabilitat i ha estat molt tranquil·la i segura amb ell, amb el seu
tarannà  humil  i  tranquil,  molt  necessari  en  els  darrers  moments  de  la  política,  una
profunda sensibilitat i estima amb els temes que ha portat.
També va agrair a la seva família els moments robats i totes les entitats li havien transmès
el seu suport a la seva persona.

---

Va abandonar la sessió el Sr. Miquel Àngel Diaz a les 19 hores. 

---

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

8 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DECRETS  
 
Donar compte de la relació de decrets dictats des del dia 16 de maig fins al dia 14 de juny de 
2018.
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---
Va abandonar la sessió la Sra. Parés a les 19:05 hores.

---

9 – PRECS      I      PREGUNTES  

En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa comentà que havia una pregunta pendent de
resposta, realitzada in voce al Ple de maig pel grup municipal de Ciutadans, i va cedir la parau-

la a la tinenta d'alcalde, la Sra. Rosa M. Fernández, que va explicar al Sr. Ibáñez  que  tal i com
li van indicar, l’actual retolació del GA1,  correspon a la imatge corporativa e institucional de
la ciutat.
El contracte actual entre l’AMB i l’operador Baixbus finalitzarà a finals d’aquest any. Pel que
aquest servei serà novament licitat per l’AMB,  i tot ens fa creure, per diferents factors, que la
voluntat és mantenir la imatge corporativa e institucional.

A continuació la Sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i contestar els precs o
preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre hores d’antelació, ha-
vien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a
l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes.

Seguidament, la Sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i contestar els precs o
preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre hores d’antelació, ha-
vien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot seguit es reflecteix a
l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes.

El primer Grup Municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el grup municipal de C’s. 

El regidor d'aquest grup, el Sr. Francisco Gavilán, va exposar que “el Pla Local d’Inclusió Soci-
al (PLIS) és una eina de treball que té el Govern local per construir una plataforma compartida
entre tots els actors del municipi, en la qual establir els compromisos per a la inclusió i la cohe-
sió social, i dota a l’organització municipal per concretar i articular la política d’inclusió social.
La  Generalitat  de  Catalunya,  mitjançant  l'Institut  Català  d’Assistència  i  Serveis  Socials
(ICASS), engegà l’any 2006 el Programa per al Desenvolupament de plans locals d’inclusió so-
cial, però encara no està implementat en la gran majoria dels municipis catalans.
Els PLIS segons la web de la Generalitat de Catalunya són:

“Els plans locals d'inclusió social són uns dels instruments amb què es poden dotar els munici-
pis per lluitar contra la pobresa i afavorir la inclusió social, és a dir, debilitar els factors gene-
radors d'exclusió, atendre els col·lectius amb més necessitats i prevenir futures situacions de
vulnerabilitat. Diversos municipis o consells comarcals disposen de plans locals, subvencio-
nats a través d'un contracte programa amb la Generalitat. 
L'objectiu és articular l'estratègia per a la inclusió social mitjançant els PLIS, dissenyant i
desplegant accions prioritàries consensuades pels agents socials de cada territori en base a la
diagnosi i els recursos existents. En definitiva, es tracta d'impulsar polítiques en l'àmbit local
per minimitzar els factors de risc i potenciar i assentar aquells aspectes que eviten caure en
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situacions d'exclusió. Amb els plans es contribueix a avançar col·lectivament vers una societat
més solidària, inclusiva i amb més cohesió social. 

El Programa de plans locals d'inclusió social es va iniciar el 2006 i al llarg d'aquests anys s'ha
arribat  a  48  ens  locals  que  estan  desenvolupant  el  seu  PLIS.  La  distribució  segons
demarcacions és la següent: 25 a Barcelona, 12 a Girona, 3 a Lleida,   7 a Tarragona i 1 a
Terres de l'Ebre.

L'actual crisi econòmica ha evidenciat la necessitat de millorar i actualitzar les respostes que
es donen des de totes les instàncies de l'administració i de la societat civil a les situacions de
risc que cada dia pateixen més persones i famílies al nostre país. Amb aquest objectiu, a finals
de 2012 es  van constituir  tres grups de treball  que han portat  a terme una revisió de les  
metodologies i  eines de treball dels plans locals d'inclusió social per tal de dotar-les d'una
major concreció  i capacitat transformadora”.

Amb les dades que disposem de 2016 i que són les úniques proporcionades per la Generalitat,
podem afirmar que en 2018, dotze anys després de l’inici del programa i amb la crisi històrica
que  estem vivint,  tan  sols  48  dels  947 municipis  de  Catalunya,  han  fet  el  seu  PLIS,  això
representa el 5% dels municipis catalans. Amb aquestes dades podem considerar que no s’està
treballant coordinadament entre les diferents administracions públiques catalanes.

Des del món municipal som conscients del gran esforç que fa l’administració local per pal·liar
els problemes socials, però s’ha de reconèixer que des de la Generalitat de Catalunya aquests
últims anys no s’han preocupat pels més necessitats, així ho demostra que tan sols el 5% dels
municipis han aplicat el PLIS.

Els principis generals del PLIS són, entre d’altres:

-Sensibilitzar, generar i difondre el problema social sobre el fenomen de l’exclusió social.

-Establir mecanismes preventius i efectius, de promoció i atenció a les persones i famílies de la
nostra ciutat que es troben en una situació de vulnerabilitat, l’exclusió social.

-Incorporar un sistema de respostes integrals i la coordinació entre diferents àmbits municipals
(serveis  socials,  sanitat,  habitatge,  formació,  ocupació,  ensenyament,  etc),  amb  l’objectiu
d’aconseguir ampliar la implicació amb la inclusió social més enllà dels serveis socials.

-Promoure la participació i  la  coordinació entre les diferents agents presents a la ciutat  per
eradicar l’exclusió social.

Trobarem a la web del Departament de Treball, Afers Socials i Famílies totes les instruccions 
per elaborar el Pla d’inclusió social a. 
HTML://treballiafersocials.gencat/ca/ambits_tematics/pobresa-i-inclusio-social/03-plis/.

El programa marc del PLIS: 
http://treballiaferssocials.gencat.cat/ca/el_departament/publicacions/col.leccionsdeldepartament/
eines/document-marc-del-programa-per-al-desenvolupament-de-plans-locals-per-a-la-inclusio-
social/.”

A continuació va formular en següent prec: que el nostre Consistori elabori per la seva 
implementació un Pla Local d’Inclusió Social, treballant amb el document marc del programa 
per al desenvolupament de plans locals d’inclusió social. Desenvolupar-lo i millorar-lo segons 
les necessitats i característiques del nostre municipi.
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Demanar la col·laboració de les organitzacions de l’àmbit social, el tercer sector, agents socials i
ciutadania que desitgin contribuir junt amb l’Ajuntament de Gavà per la redacció i aplicació del 
PLIS. 

A continuació, va respondre el Sr. Barrena: “Compartim plenament la importància de tenir un
pla local d’inclusió social per tal de poder orientar les accions per resoldre un problema tan
complex com és el de l’exclusió. Ens cal fer una bona diagnosi i establir uns objectius i unes
accions, que necessàriament han de ser participades per la ciutadania de Gavà.

Durant aquest mandat, des de l’àmbit d’Acció Social i Benestar, hem fet diversos plans: el pla
de joventut,  aprovat  recentment;  el  pla local  de  cooperació,  i  el  pla director  del  Castell  de
l’Eramprunyà. Actualment estem finalitzant el pla local per a les persones amb discapacitat de
Gavà, que presentarem a la Comissió d’Inclusió aquest mes de juliol i a la ciutadania després de
vacances.
Tots aquests plans locals els hem fet amb metodologies participatives. Creiem que sempre s’han
d’incorporar a les persones implicades o la ciutadania en general, tant en la fase de diagnosi,
com en la d’establiment d’objectius i accions. 
En quant  a utilitzar  la metodologia proposada per la Generalitat  ho estudiarem, però també
comptem amb el suport de la Diputació de Barcelona que presta assistència tècnica per a fer
aquests plans i tenen el coneixement derivat de fer o donar suport en els plans que es fan a la
província de Barcelona.».

El segon prec va ser formular pel Sr. Ibáñez, que va exposar que: “Tras el Decreto de alcaldía en
que se ponía en marcha el Plan de tabajo 2018-2020 como parte del Plan de turismo para poner
en valor y promocionar losatractivos de nuestra ciudad, estamos seguros que el 4º Teniente de
alcalde ypresidente del Área de Comercio, Civismo y Promoción de la ciudad estará deacuerdo
con nosotros en que es de gran importancia facilitar la comunicación e información con los
visitantes.

Es en ese sentido que desde el Grupo Municipal de C’s Gavà hacemos el siguiente ruego: 
 Que los Policias Municipales lleven una insignia con la bandera de los idiomas que hablan, de

modo que los visitantes puedan dirigirse a ellos en alguno de los que habla el policia.
 Que el  dominio acreditado de idiomas que no sean los  3 oficiales  en Cataluña (Español,

Catalán y Aranés) de lugar a un complemento salarial por cada uno de ellos”.

Va respondre a aquest prec la Sra. Fernández, tinenta d’alcalde de l’Àmbit de Ciutat i Territori,
que va informar que “El Reglament de la Policia Municipal, i la Llei 16/91 de les policies locals
de Catalunya, no es fan referències explícites a com ha de ser la uniformitat.

 L'únic article que fa referència més o menys explícita a la qüestió és l'article 6. Aquest article
permetria  que  els  agents  de  la  Policia  Municipal  portessin  a  l'uniforme  les  insignies
corresponents als càrrecs que aquests desenvolupessin. Aquesta referència apunta directament
als galons que indiquen la categoria de l'agent de la Policia Municipal i no a les funcions que
desenvolupa.

El fet de no portar cap distintiu idiomàtic no impedeix que un ciutadà es dirigeixi als agents de
policia en l'idioma que cregui oportú o que conegui i si l'agent de policia coneix aquest idioma i
el domina efectivament, respongui al ciutadà o ciutadana en aquest idioma.
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A més, la col·locació a l'uniforme d'elements que no siguin els distintius de la funció exercida
pels  funcionaris  municipals,  és  a  dir,  els  escuts  corporatius  i  les  inscripcions "policia",  pot
generar confusió en relació a la naturalesa dels mateixos”.

Novament va intervenir el Sr.  Ibáñez per formular el següent prec, que deia el següent: “El
próximo dia 6 de julio se cumplirá un año de los gravísimos incidentes acaecidos el 6 de julio de
2017, por los que lamentablemente el 19 de julio de 2017 el Sargento de la Policía Municipal de
Gavà, Sr. Antonio López Álvarez, perdió la vida, en un servicio de trascendental importancia en
el que se salvaron innumerables vidas en una actuación extraordinaria y ejemplar junto al Cabo
de la Policía Municipal, Sr. Juan Cortés Ferré, que resultó herido.

En dicha actuación fué también determinante la participación de los Mossos de Esquadra , del
equipo de asistencia médica así como también de personas particulares.
Por todo ello y dada la excepcionalidad de los hechos y de sus gravisimas consecuencias desde
el Grupo Municipal de C’s Gavà hacemos el siguiente ruego: 
 Que se convoque desde el Ayuntamiento un acto público en homenaje al sargento Antonio

López Álvarez y al sargento Juan Cortés Ferré.
 Que en las inmediaciones del lugar de los hechos del 6 de julio del año pasado se coloque una

placa  conmemorativa  como  homenaje  al  Sargento  Antonio  López  Álvarez  y  como
reconocimiento público al Cabo Juan Cortés y en general a todos los miembros de los diferentes
colectivos y personas que colaboraron el día de los hechos”. 

Per part de l’equip de govern, va respondre la Sra. Fernández que: “Tots i cadascun de nosaltres
recordem aquestes dates i  els fets que es van produir,  sempre tindrem a la nostra memòria,
cadascun dels moments viscuts aquest dia i posteriors, també l'exemple de professionalitat que
ha estat el Sergent Antoni López i el que segueix sent, el caporal Joan Cortés.
Els actes que es realitzaran s’estan consensuant i treballant directament amb el cos de policia
municipal.
No obstant, hem de diferenciar, perquè aquesta és la petició i la voluntat del cos de policia, i així
ho estem treballant amb ells.
Els actes que es realitzaran en una clau més íntima i reservada al propi cos, amb d’ altres actes
que encara que son propis del cos, en clau interna,  s'obriran a la ciutadania i a tots aquells que
els desitgin acompanyar.
I l’acte més institucional, quina data, format i contingut del mateix, consensuarem amb ells”. 

Finalitzats els precs, el Sr. Ibáñez va formular la primera pregunta, que deia el següent:  “Dado
que en la plantilla de la empresa municipal GTI figura dentro del concepto “1300018 Retribució
personal  de  l'activitat  pròpia  GTI”  la  cantidad  de  160.626€  buena  parte  de  los  cuales
corresponden a un diseñador gráfico y que en el apartado “1600018 Seguretat Soc. Personal de
l'activitat pròpia de GTI” figuran 42.268,44€ de los cuales también buena parte corresponden al
diseñador  anteriormente  citado,  obteniendo  que  el  coste  de  dicha  persona  es  francamente
elevado.
Cuando hemos  preguntado al  equipo  de  gobierno  porqué  esa  persona,  dado el  trabajo  que
realiza, no se traspasaba al ayuntamiento, se nos ha dicho que es muy buen profesional (de lo
cual no dudamos) pero que al no tener la titulación requerida para un puesto equivalente, si se
traspasase al ayuntamiento, como se hizo hace años con el resto de personal, que pasaría a tener
un salario muy inferior. Repito que no ponemos en duda su capacidad y profesionalidad,pero
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precisamente  por  eso  mismo nos  ha  llamado  la  atención  la  convocatoria  y  la  consecuente
adjudicación de un concurso de un servicio de asistencia técnica de diseño gráfico.
Por ello formulamos la siguiente pregunta: ¿El diseñador en plantilla de GTI no puede cubrir el
diseño gráfico del ayuntamiento como hasta ahora?  Si la respuesta es el incremento de trabajo,
y dado que desde el  ayuntamiento no pueden realizarse trabajos de Partido ¿Cuales son las
causas de ese incremento?”.

Va respondre a aquesta pregunta el Sr. Tort, demanant disculpes als companys perquè és un Ple
molt emotiu i va respondre que les relacions fetes a la seva pregunta només contribueixen a la
difamació que vol fer el seu grup sobre el govern municipal, tenint en compte que el seu grup és
l’únic que encara no ha aportat la seva comptabilitat perquè figuri a la web de Transparència de
l’Ajuntament tot i els reiterats requeriments que se li han fet a instàncies  de la Comissió de
Garantia del dret d’accés a la informació publicada a Catalunya, encara resulta més sorprenent,
va dir, que el Sr. Ibáñez vulgui fer veure que hi ha manca de transparència en aquest govern.
És  informació  pública,  i  atenent  la  necessitat  de  posar  en  marxa  diferents  campanyes
institucionals  que  ha  de  portat  l’Ajuntament,  així  com  la  càrrega  de  treball  creixent  del
departament  d’Imatge  de  l’Oficina  d’Alcaldia,  ha  estat  necessari  procedir  a  contractar  la
col·laboració professional d’un servei d’assistència tècnica de disseny gràfic creatiu que doni
suport i  complimenti les tasques del  departament esmentat.  En aquesta licitació pública,  els
requeriments tècnics dels serveis que s’han demanat eren: abastar la creativitat i el disseny de
diferents campanyes per la difusió d’accions promocionals o informatives de l’Ajuntament de
Gavà.  Això comportava tasques  com la  creativitat  de  campanyes de  comunicació,  logotips,
suports  gràfics  de difusió externa,  cartells,  anuncis,  flyers,  díptics,  opis,  torretes,  pancartes,
suport a les xarxes socials, banners, etcètera. Li va recordar al Sr. Ibáñez que en els onze anys
que porta com a regidor, anys enrere ja hi havia hagut suport extern per atendre necessitats de
comunicació i imatge, a més del departament d’Imatge en aquell moment tenia tres persones i
ara només hi ha una persona perquè es va haver de reduir la plantilla per la crisi econòmica, i
ara és necessari tenir aquest suport extern. 

El Sr. Ibáñez va intervenir per fer una precissió, i és que la comptabilitat del grup, va afirmar,
estava  enviada  des  de  fa  setmanes,  a  la  qual  cosa  la  Sra.  alcaldessa  va  respondre  que  no
constava. 

Seguidament, el regidor del grup municipal de C’s, el Sr. Carlos García, va formular la darrera
pregunta in voce, i feia referència a una nota de premsa publicada per l’Ajuntament, on l’equip
de govern informava que el municipi s’oferia per a recollir refugiats de l’embarcació Aquarius i
es posava a disposició de la vicepresidència del Govern d’Espanya que coordina l’operatiu. A
continuació va preguntar quin pla o mesures concretes proposa posar en marxa l’Ajuntament per
acollir, assistir i proporcionar els serveis necessaris a les persones que puguin arribar procedents
de l’Aquarius, a la qual cosa, l’alcaldessa va informar que es respondria al següent Ple. 

A continuació va començar el torn del grup municipal d’ERC, i el primer prec, formulat pel
Sr.  Massana,  deia  el  següent: “Com és  notori,  Gavà pateix  un gran dèficit  d’habitatges  de
lloguer social.  El Govern de Catalunya, amb el propòsit  de construir una república de caire
social, ha posat en marxa dues noves línies de crèdit a través de l’Institut Català de Finances
(ICF) per augmentar en quasi 3.000 pisos el aprc d’habitatge social destinat al lloguer. Una de
les línies, de 110 milions, atorgarà crèdits tous a ajuntaments i entitats perquè pugui ncomprar
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pisos als bancs procedents de la bombolla imobiliària per destinar-los a lloguer social, a través
de l’exercici del dret de tempteig i retracte en els pisos que els bancs posen a la venda. Les
sol.licitus  d’aquests  prèstecs  es  poden  fer  a  través  de  la  plataforma  de  l’ICF,
http://www.icf.cat/  ca/productes-financers/prestecs/icf-habitatge-social-adquisicio  . 
Finalment va formular el següent prec: aprofitar aquesta línia de crèdit per tal de comenár a
constituir un patrimoni públic d’habitatge destinat a lloguer social a la ciutat. 

El Sr. Barrena va respondre que el problema de la manca d’habitatge assequible és una realitat
innegable tant a Gavà com a la resta de l’Àrea Metropolitana.
Serveis Socials i l’Oficina Local d’Habitatge han de fer front a les necessitats d’habitatge de
persones amb dificultats econòmiques i en risc d’exclusió, i per tant coneixen de primera ma les
dificultats existents. 
Davant d’aquesta situació l’Agència Catalana de l’Habitatge ha posat en mans dels ajuntaments
aquesta línia de crèdit que vostè esmenta, que són per habitatges que l’ajuntament pot comprar a
través del mecanisme de “tanteig i retracte”.
Per una banda, és una bona notícia ja que si volem comprar un pis tenim un crèdit tou al nostre
abast, però cal recordar que les competències en habitatge són de la Generalitat i per tant és
l’administració autonòmica la que hauria de dotar-nos d’habitatge i no de crèdits. Reclamem a
la Generalitat que compri ells els pisos i els cedeixi a les persones amb necessitats, mitjançant
els serveis socials municipals.
De totes maneres,  atès  que no podem deixar  cap família amb menors al  carrer,  estudiarem
utilitzar-lo si se’ns ofereix un pis adequat a través del tanteig i retracte, però, va finalitzar “no
necessitem crèdit, necessitem que la Generalitat assumeixi les seves competències en matèria
d’habitatge”. 

El següent prec va ser formulat per la Sra. Jiménez, i va ser referent a que al mes d’octubre cada
any se celebra la Fira d’Entitats de Gavà al parc Lluc. Des de fa anys, cada cop són menys les
entitats que hi participen. Els motius són diversos, però un dels principals és la data en què té
lloc aquesta fira.
A l’octubre,  la majoria d’entitats i clubs ja han començat les temporades i els cursos, i per tant
no necessiten cridar nous socis o participants. Això fa que les entitats esportives no participin a
la Fira. En canvi, si es celebrés abans de l’inici del curs, serviria per promoure realment les
activitats de les entitats i aconseguir més participants o socis.
Així mateix, seria un poderós reclam fer aquesta fira d’entitats aprofirant les ocasions en què la
ciutadania surt més al carrer, com ara la Festa Major o la Fira d’Espàrrecs. 
Finalment va formular el següent prec: “instem al govern local a estudiar la conveniència de
resituar la celeració de la fira d’entitats anual per tal que coincideixi amb altres esdeveniments
festius com ara la Fira d’Espàrrecs o la Festa Major”. 

De nou va respondre el Sr. Barrena, tinent d’alcalde de Benestar i Acció Social, que va explicar
que: “La data de realització de la Fira d’Entitats es consensua amb les mateixes entitats. Si bé
no hi ha unanimitat, sí que la majoria volen fer-ho al mes d’octubre, tal com s’està fent durant
els darrers anys.
Abans es feia a la Festa Major i les entitats van preferir modificar la data perquè volien gaudir
de la Festa Major i això és incompatible amb estar durant un dia sencer a la Fira. En quant a la
possibilitat de fer-ho durant la Fira d’Espàrrecs, també es va valorar i es va decidir fer-ho en un
moment amb menys activitat a la ciutat.
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És cert que no és inici de curs, però les entitats segur que donen la benvinguda a nous socis
durant tot l’any. En quant a les entitats esportives sí que es beneficiarien d’una nova data, a
finals de curs que és quan finalitza la seva temporada. Estem estudiant amb ells com fer una
activitat de promoció de les entitats.
En quant al nombre d’entitats participants, no és cert que en els darrers anys hagin disminuït,
sinó que es mantenen estables al voltant de la quarantena”. 

El tercer prec va ser formulat pel Sr. Pérez, qui va exposar textualment: “L’Ajuntament és el
propietari de la masia de l’Horta i les terres circundants. Actualment la masia està abandonada,
hi entren passavolants que la vandalitzen, i les terres del voltant són ermots.
Una de les mesures socials pensades per a fomentar l’activitat a l’aire lliure de la gent gran o de
joves,  i  que funciona amb èxit  en diversos municipis de l’àrea metropolitana,  és la creació
d’horts lúdics. 
Creiem que es podrien aprofitar els terrenys i la masia de l’Horta per instal.lar aquests horts
lúdics, i també crear una escola taller per tal de rehabilitat la masia i que serveixi de centre de
serveis per a aquests horts. D’aquesta manera la masia estaria protegida d’intrusos i vàndals i
alhora es posarien en valor les terres dels voltants. 
Vist això, formulem el següent prec: instem al govern local a rehabilitar la masia de l’Horta
mitjançant una escola taller o figura similar, i destinar els terrenys municipals que l’envolten a
la implantació d’horts lúdics per a la gent gran i joves sense feina, amb finalitats socials”. 

La tinenta d’alcalde Sra. Fernández, va respondre: “Som molt conscients de la necessitat de
rehabilitar la masia de ca n’Horta i el seu entorn. Es tracta d’un sòl destinat a equipament i zona
verda en el sector de Pla de Ponent que està pendent d’urbanització. 
Tot i així, l’equip de govern va redactar un avantprojecte per tal de rehabilitar ca n’Horta i el va
incloure en el projecte Barcelona Gavà Natura que es va presentar l’any anterior, i pel que es
van sol·licitar recursos econòmics via subvenció Feder, sense poder aconseguir-ho en aquesta
convocatòria. Aquest projecte pretén promoure l’ús social,  econòmic i sostenible de l’entorn
natural  de Gavà  i  del  Baix Llobregat.  La masia de ca  n’Horta  es  proposa com a porta de
connexió d’espais naturals i nova entrada al parc natural del Garraf, d’acord amb l’interès de la
Diputació de Barcelona per establir un centre d’interpretació, recepció de visitants i oficina del
Parc. 
Actualment estem en fase de cerca de finançament i definició del model de gestió.
A causa de l’estat de conservació de la estructura i de la coberta, l’obra de rehabilitació no
permetria la intervenció d’escoles taller, com es proposa en el prec, per la qualificació requerida
a les empreses constructores que tindrien que intervenir i per temes de seguretat.
En relació a l’entorn de la masia s’està estudiant, per part dels serveis tècnics, un projecte de
taller de jardineria en la zona al costat de la carretera, a iniciativa de la parròquia de Sant Pere
de Gavà, amb la voluntat d’atendre una funció social adreçada a un grup de joves i adolescents
tutelats per la mateixa parròquia».

A  continuació,  la  Sra.  Jiménez  va  llegir  el  següent  prec,  que  deia  textualment:  “Les
competències  en salut  i  els  serveis  i  infraestructures  corresponents  pertoquen al  Govern de
Catalunya. 
Ara bé, la millora de la salut de la població no passa per incrementar únicament els serveis
sanitaris,  sinó que té a veure amb els estils de vida, les condicions mediambientals,  i altres
mesures  polítiques,  econòmiques i  socials.  De fet,  quan parlem de salut,  sovint  pensem en
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afeccions o malalties, però hem d’entredre la salut d’una manera molt més àmplia, com un estat
de benestar físic, meltal i social.

La salut, doncts, té una dimensió mediambiental, esportiva, de serveis socials i educatius, i fins i
tot econòmica, i és aquí on el municipi pot jugar un paper clau, ja que la salubritat pública sí que
és competència local. L’estratègia per desenvolupar accions amb aquesta visió és disposar d’un
Pla de Salut, com s’ha fet amb èxit en altres municipis metropolitans.

Per elaborar aqust pla, caldria crear un consell municipal de salut, format per professionals i
entitats  d’aquest  àmbit  que  dissenyés  i  planifiqués  actuacions  que  permetessin  millorar,
promoure i protegir la salut de la ciutadania de forma equitativa i eficient, fent xerrades a les
escoles sobre dieta equilibrada, informant la problació sobre la slaut, prevenint l’assetjament,
etc.

Vist això, formulem el següent prec: instem al govern local a crear el consell municipal de la
salut a fi de dissenyar i planificar, de forma coordinada amb el Departament de Salut i en el
marc de competències locals, actuacions que permetessin millorar, promoure i protegir la salut
de la ciutadania de forma equitativa i eficient”. 

Per part de l’equip de govern, va respondre el Sr. Barrena que: “Des de fa uns mesos estem
col·laborant de forma molt estreta amb el Departament de Salut, a través de les Àrees Bàsiques
de Salut i de l’Agència de Salut Pública. El Departament de Salut ha incrementat els recursos
destinats a la salut comunitària i volen, entre altres actuacions, elaborar un Pla de Salut.
Nosaltres compartim el seu interès en la millora de les condicions de vida de Gavà i sabem que
això té un efecte directe sobre la salut de les persones. Hàbits de vida saludables, alimentació
equilibrada, menys contaminació, bona gestió de l’estrés, etc., fa que les persones emmalalteixin
menys i tinguin més qualitat de vida.
També creiem, com hem dit anteriorment, que sempre que sigui possible, i sobretot si es fa un
pla de salut, cal involucrar a la ciutadania, d’una forma o una altra. Darrerament hem posat en
marxa mecanismes de participació que són menys formals que els Consells municipals, però
que permeten a les persones interessades participar en els diferents temes que impulsa el govern
municipal.  Tenim el  grup motor de les persones  grans,  el  de la Unió de Cooperadors,  o  la
Comissió per a la Inclusió, per citar els més recents. 
Estudiarem la seva proposta i mirarem d’establir la forma de participació més adequada». 

L’últim prec va ser formulat pel Sr. Massana, qui va explicar que tal com indica el recentment
elaborat Pla estratègic de turisme a Gavà, la ciutat disposa d’un enorme potencial turístic, amb
elements patrimonials materials i immaterials molt sovint desconeguts per a la ciutadania local
mateixa.
Considerem prioritària la valorització del nostre patrimoni, i per tant un primer pas és donar-lo a
conèixer als visitatns a la cituat.
Per aquest motiu, va demanar mitjançant un prec, un plafó informatiu a la sortida de l’estació de
tren  en  què  s’indiquen els  principals  elements  patrimonials  visitables,  com per  exemple  el
mateix refugi antiaeri que hi ha a pocs metres, el Museu i les mines, el castell d’Eramprunyà o
les restes romanes de can Valls de la Roca, així com el patrimoni natural com ara fonts, arbredes
i paratges d’interès, o el parc agrari,  el sistema de corredores i les dunes de la platja, entre
d’altres. 

Va respondre el Sr. Barrena, tot dient textualment que: “Som conscients de la importància de
difondre i facilitar el coneixement dels elements culturals i naturals més destacats del nostre
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patrimoni. Per això, vàrem fer, d’acord amb vostès, el programa de Petjades per la història, on
vàrem senyalitzar i donar informació sobre 29 elements importants de la nostra ciutat. 

També vàrem aconseguir que es posés un cartell a l’autopista C-32 que senyalitzés el Parc de la
Mines, aconseguint que tothom que hi circuli en tingui coneixement de la seva existència.  
Per tant, estudiarem la seva proposta i mirarem quina és la millor manera de contribuir a donar a
conèixer el patrimoni cultural i natural de la Gavà». 

Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup
Municipal de GSSP.

El primer prec, formulat pel Ssr. Bondia,  feia referència a la pesca de coral, i deia així: «El
Ministerio de Medio Ambiente ha concedido 12 licencias de pesca de coral rojo en toda la costa
catalana, especie emblemática que tiene más del 90% de su población en peligro de extinción. A
consecuencia de esta decisión, puede suceder un expolio de los últimos restos de coral que tiene
nuestra costa.
Más de 70 entidades ecologistas, ambientales, científicas, deportivas y vecinales han creado
durante estos meses diferentes actos y encuentros de denuncia.

A continuació  va  sol.licitar:  “Que  este  Ayuntamiento  contacte,  apoye  y  de  soporte  a  las
iniciativas de las entidades ecologistas de Gavà que promueven estos actos para denunciar la
concesión de estas licencias.

Que se informe a la ciudadanía, mediante los diferentes medios de comunicación que tiene este
Ayuntamiento, de estos actos y promueva la divulgación de la importancia que tiene el coral
Rojo, patrimonio natural i cultural de nuestro territorio.

Va respondre la Sra. Fernández, tinenta d’alcalde de l’Àmbit de Ciutat i Territori, qui va explicar
que:  “L’Ajuntament  de  Gavà  i  aquest  equip  de  Govern,  manté  i  ha  mantingut  sempre  un
compromís amb el mediambient, mitjançant la protecció i difusió del nostre patrimoni natural, i
la conservació i respecte d’aquest. S’ha potenciat el respecte i coneixement de la biodiversitat, i
del  respecte  al  medi  natural  mitjançant  campanyes  a  escoles,  campanyes  específiques,
conferencies  i  xerrades  a  veïns/es  del  nostre  municipi,  així  com a sectors  mès  científics  i
profesionals.  No  hem d’obviar,  que  2/3  parts  del  nostre  territori  son  patrimoni  natural,  no
existeixen gaires municipis a l’àrea metropolitana amb la riquesa natural que nosaltres tenim
com a  territori.  Moltes  d’aquestes  campanyes,  les  realitzem amb la  col.laboració  d’entitats
ecologistes, ambientals i especialitzades en el Garraf de la nostra ciutat, amb les que matenim
una estreta comunicació. 

Cap  d’aquestes  entitats  ecologistes,  ambientals,  científiques,  esportives  i  vecinals  ens  ha
manifestat, ni ens ha traslladat aquest tema, ni ens ha sol.licitat cap tipus de col.laboració. Si que
estem treballant amb elles, amb altres campanyes que tenen una incidència directa en el nostre
territori,  en la protecció de la nostra biodiversitat.  El  corall  vermell  és una espècie clau en
l’ecosistema litoral rocós, però no existeix a una costa de materials sorrencs i poc cohesionats
com  és  el  litoral  delta  del  Llobregat,  i  per  tant,  a  la  nostra  costa  de  Gavà.  No  obstant,
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l’Ajuntament  de  Gavà,  compromès  amb  la  preservació  de  la  biodiversitat  dins  i  fora  del
municipi, creiem que tal i com indiquen les comunitats científiques es protegeixi i es realitzin
per  a  la  recuperació  d’aquesta  espècie,  i  de  totes  aquelles  espècies  que  hi  ha  en  perill
d’extinció».

Va tornar a intervenir el Sr. Bondia per a formular el següent prec, el text del qual deia així:
«Según las fotos que nos envía un vecino a través del canal de denuncia de nuestro boletín 

“L´Espàrrec”, en las que se puede apreciar como una persona permite que sus mascotas laman
el  grifo  de  la  fuente  cercana  al  parque  infantil  de  la  Torre  Lluch,  a  pesar  de  que  no  está
permitido pasear con perros que en ese parque.

Desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede, rogamos: que se instale una rejilla en la base de las
fuentes, que estén cerca de parques infantiles, para evitar que los animales tengan contacto
con el grifo de agua”. 

Novament va respondre la Sra.  Fernández, que explicà que és cert,  que sempre ens trobem
conductes  incíviques  d’algunes  persones,  com  es  el  cas  que  ens  indicquen.  I  és  una  co-
responsabilitat de tot/es, respectar el mobiliari comú, el de la nostra ciutat. Així, com el respecte
als espais comuns, als nostres carrers, al nostre patrimoni natural, etc.

En el  cas que ens indiquen,  i,  tal  i  com ja s’està realitzant   a  altres punts de la ciutat,  es
procedirà  a  instal·lar  un  model  de  font  (homologada)  que  permet  que  sigui  utilitzada  per
persones i per gossos,  amb dues sortides d’aigua independents.

Seguint amb el torn del grup municipal de GSSP, el Sr. Bondia va exposar mitjançant un altre
prec que: “Tal y como podemos observar en las fotografías, el acceso más cercano para ir al
centro médico desde el centro del barrio de Ausiàs Marc es por la calle Jaume Huguet. Pero las
personas  con movilidad reducida y/o con carro de la  compra no pueden hacer  uso por  los
muchos escalones existentes. Los accesos sin barreras arquitectónicas no sólo benefician a las
personas con discapacidad o personas mayores, sino que también es muy beneficioso para las
familias con niños, para manejar el carrito de la compra o para las personas con problemas de
movilidad temporal. 

Es por lo que desde el grupo municipal  Gavà, Sí se puede, rogamos que se realicen todas las
actuaciones necesarias para mejorar el acceso al barrio de Ausiàs Marc desde la calle Jaume
Huguet hasta la plaza Pare Poveda mediante rampas, para que todas las  personas con problemas
de movilidad y/o con carros de bebes y/o de la compra tengan un fácil acceso; que se contemple
una partida presupuestaria en el próximo presupuesto para eliminar las barreras arquitectónicas
existentes en la ciudad”. 

Per part de l’equip de govern, va respondre novament la Sra. Fernández, qui va recordar que:
“Com ja els indicava al seu prec del mes d’abril,  una de les nostres prioritats és una ciutat
accessible,  es  per  això,  que  s’han  realitzat innumerables  actuacions  a  la  via  pública,  per  a
l’adaptació de l’espai públic a la normativa d’accessibilitat. En aquest any, ja els hi van indicar
que es va reservar una partida pressupostària, per la propera actuació de supressió de barreres
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arquitectòniques,  que es realitzarà al 2018, i que actuarà sobre 324 punts al casc urbà, pel  que
d’acord amb l’inventari del Pla d’accesibilitat, gairebé el 98% del nostre territori estarà adaptat.
En referència, a la zona que ens indica, estudiarem en detall la viabilitat de la solució, malgrat al
desnivell  de  3  metros  existent,  i  que  atenent  a  la  normativa  d’accesibilitat  vigent,  fa  molt
complicat salvar aquesta diferencia de cota amb l’espai existent. Hem de remarcar, però que en
l’actualitat el barri ja disposa d’un recorregut alternatiu adaptat per comunicar-se amb el centre
civic i amb la resta de la ciutat, desde el C/ Apel.les Mestres direcció carrer Montflorit o Avda
Joan Carles I». 

Finalitzats els precs, el Sr. Herrera va formular la següent pregunta: “La última semana y media
de junio la calidad del aire de Gavà se encuentra bajo índices insalubres según el índice ICQA.
El ICQA es el sistema de información pública del estado de la calidad del aire implantado en
Cataluña.  No tiene la función de controlar  los focos emisores de contaminantes,  sino la de
vigilar la calidad del aire que respiramos. Por lo tanto el ICQA ha dado el aviso de que en Gavà
estas  últimas  semanas  el  aire  no  está  siendo  de  la  calidad  necesaria  pudiendo  afectar  la
respiración de grupos sensibles y poniendo en riesgo su salud, tal y como expresó el propio
organismo del ICQA. Por estos motivos desde Gavà, sí se puede preguntamos: ¿Qué medidas va
a tomar el equipo de gobierno para que la calidad del aire sea óptima para nuestra población?
¿Cómo pretende prevenir esta situación en futuras ocasiones?

A continuació,  la  Sra.  Fernández va informar  que: «L’índex Català  de Qualitat  de  l’Aire»,
(ICQA)  està  destinat  a  avaluar  la  situació  de  contaminació  atmosfèrica  dels  diferents
contaminants sota un únic índex. L’índex és un valor numèric que es divideix en tres trams: Bo,
Regular i Pobre.
Les dades amb que es calcula els recull la Xarxa de Vigilància i Previsió de la Contaminació
Atmosfèrica (XVPCA) de la Generalitat de Catalunya. 

La  principal  causa  de  contaminació  als  municipis  de  l’àrea  metropolitana  i  de  les  grans
metròpolis  europees,  es  la  contaminació  de  NO2 (Diòxid  de  nitrogen),  en  moltes  ocasions
aquest es produeix a altres zones i durant el seu desplaçament reacciona químicament generant
Ozó 3.

La qualitat de l’aire no es un problema local, i es per això, que portem molts de temps treballant
per a la reducció de la contaminació atmosfèrica, sols i conjuntament amb Àrea metropolitana i
la Generalitat de Catalunya. 

Fruit d’aquest compromís, ha fruit d’aquest compromís han estat:

-      L’adhesió al Pacte d’Alcaldes per a la Energia, inicialment, i al 2017, l’adhesió al Pacte
d’Alcaldes per a la Energía i el Clima. 

-     El Plà d’Acció per l’Energia Sostenible, la seva revisió i treball cap al nou Plà d’Acció
per l’Energia Sostenible i Clima 

-      L’Elaboració de l’Empremta de carboni

-      El Pla Local d’adaptació al canvi climàtic de Gavà .

-     El Plà de Mobilitat d’estiu, que ha proporcionat una pacificació a una zona residencial
de la ciutat. 
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-     La vianalització de carrers i pacificació de zones com l’Illa peatonal. 

-     La  Renovació  i  electrificació  de  la  flota  municipal,  amb l’adquisició  de  vehicles  0
emissions o models menys contaminants com els de Gas Natural. Amb una inversió
important en vehicles per a la recollida de residus, vehicles de servei, de neteja viària,
vehicles de policia, etc,

-     Implantació de la primera electrolinera, amb la col.laboració de l’AMB.

-     El foment de la Bicicleta, amb l’augment de la xarxa ciclable, el  projecte bicifeina,
l’instal.lació d’ancoratges a les escoles e instituts de la ciutat. 

-     La millora del transport public: millora freqüència GA1, L82, L85, L94, L95, l’entrada
de L77 i les linees exprès directes de Gavà a Barcelona a finals del 2018.

-     Millora de la recollida domiciliaria amb el nou model de gestió i recollida de residus,
que en breu s’explicarà. 

-      Millora de la recollida comercial 

-     La façana fotovoltaica, com a generadora d’energia renovable i neta per a l’Ajuntament

-     El Plà Director d’enllumenat públic, en el que estem treballant i en breu, veurà la llum,

-     I les actuacions de millora de l’eficiènci energètica a l’Ajuntament i als equipaments
municipals.

També va mencionar el projecte d’economia circular amb Cetaqua, i amb aquestes estratègies
l'Ajuntament de Gavà està treballant amb altres municipis i forma  part del «Acord Polític per a
la Millora de la Qualitat de l’Aire a la Connurbació de Barcelona» de 6 de març de 2017.».

 

Finalment, el Sr. Herrera va formular un prec in voce, referent a que el 17 de maig va ser el Dia
Internacional contra l’homofòbia, la lesfòbia, la bifòbia, la transfòbia i la interfòbia, i avui, 28
de juny, és el dia del “Orgull LGTBI” i que ambdues dates han de servir per a reclamar la fi de
qualsevol discriminació per motius d’orientació sexual i identitat de gènere, i ser una mostra de
recolçament a les persones LGTBI. En aquest sentit, el seu prec va ser: Que els propers dies 17
de maig i 28 de juny es tinguin llaços amb la bandera de l’Arc de Sant Martí a l’Ajuntament per
repartir  a  tots  els  treballadors  i  treballadores,  així  com  als  ciutadans  i  així  reivindicar
públicament que estem realitzant aquest recolçament, perquè no hi han hagut ni aquest any ni
l’any passat. 

La Sra. alcaldessa va informar que aquest es respondria al Ple del mes de juliol. 

Finalitzat el torn de GSSP, va començar el torn del  grup municipal del Partit Popular,  i el
primer prec va ser exposat pel Sr. Llobet, que exposava el següent: “A la darrera Audiència
educativa  el  tema  escollit  va  ser  l’Alimentació  Saludable.  Els  escolars  van  fer  les  seves
peticions als regidors i una d’elles era una demanda  ja realitzada al març de 2012 i al febrer de
2017 per aquest Grup Municipal que recuperem. Alguns equipaments municipals compten amb
màquines expenedores de begudes gasoses i productes ensucrats i pastisseria. Actualment, és
possible l’adquisició d’altres productes més saludables per aquest mateix sistema de màquines
expenedores».  Finalment  va formular  el  següent  prec:  Que el  Govern Municipal  estudiï  la
progressiva instal·lació de màquines expenedores  de productes com  fruita,  sucs i productes
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làctics, a tots els  centres públics de titularitat municipal per tal de promoure hàbits alimentaris
saludables, atenen que s’inicia el tràmit per a la instal·lació, gestió i explotació del servei de
begudes fredes, begudes calentes i aliments sòlids, mitjançant màquines expenedores adequades
als  diferents  edificis  municipals  que  actualment  ja  comptem  amb  sistema  de  màquines
expenedores de begudes i aliments. 

El Sr. Barrena va respondre que el 20 de febrer de 2017 ja es va fer aquest mateix prec i se  li va
contestar que estaven conformes amb la seva proposta, però no es podia dur a terme fins que
finalitzi  l’actual  licitació.  Això serà  el  2022 i  aleshores  es  mirarà  d’introduir  aliments  més
saludables en les màquines expenedores de begudes i aliments.

En un nou prec, el Sr. Llobet exposà que, atesa la campanya iniciada per la Policia Local de
Gavà com a vostra de solidaritat i col·laboració en la lluita contra el càncer infantil, amb el lema
«Pels Valents» i que també participen altres cossos de policia local d’arreu del territori. Per tot
l’exposat, va formular el següent prec: Que el Govern Municipal informi de totes les accions
que durà a terme per fer d’aquesta campanya solidaria «Pels Valents» un exemple de ciutat, per
tal de donar-li la màxima difusió entre la ciutadania de Gavà tot detallant els recursos que s’hi
destinen tant econòmics com personals. 

Per part de l’equip de govern, va respondre la Sra. Fernández que la Policia Local de Gavà s'ha
adherit a la iniciativa solidària, “Pels Valents”, una campanya que s’està duent a terme a mès
d’un centenar de policies locals catalanes i ara, comencen a adherir-se municipis de la resta
d’Espanya.  L’ objectiu és recaptar diners destinats a la lluita contra el càncer infantil,  donar
visibilitat  a  aquesta  malaltia  i  servir  de  suport  als  qui  la  pateixen i  els  seus  familiars.Amb
aquesta iniciativa es contribueix a la tasca d’investigació mèdica contra el càncer infantil que es
fa al Sant Joan De Déu Pediàtric Center de Barcelona. L’objectiu és aconseguir 30.000.000€ per
a crear el centre oncològic més gran d’Europa així com per a projectes d’investigació, atenció i
educació d’aquests nens i nenes. La proposta es diu Escuts Solidaris i consisteix en la venda
d'uns escuts oficials de la Policia Local, brodats amb fil daurat, color que simbolitza la lluita
contra  el  càncer  infantil,  sobre  un fons  negre.  Amb una aparença similar  que  combinen la
insígnia policial municipal amb l’etiqueta “pels valents”.

Actualment, ja s’han venut 400 escuts, amb un estoc de 1.000 unitats,  però amb la intenció
d’arribar a vendre 20000 escuts.

Membres de la Policia Local de Gavà de forma voluntària i desinteressada, amb el suport de la
Prefectura i de l’Ajuntament de Gavà, realitzaran activitats de difusió durant la festa major, i
altres esdeveniments socials i culturals del municipi.

Es realitzaran activitats amb nens de la població que estan lluitant contra el càncer, als quals
cridem "guerrers".  A partir del mes de  Setembre es realitzarà la campanya en col·legis i entitats
esportives.
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Des de l’Ajuntament de Gavà s’està col.laborant aportant mitjans tècnics per a la divulgació de
la campanya, com ara el disseny e impressió de la cartelleria, i altres mitjans publicitaris. Així
com la difusió als mitjans de comunicació. 

«Aprofito i animo a tothom a sumar-se a la iniciativa i adquirir-los. Es venen en la comissaria de
policia local al carrer de la Llenya a un preu de 4 euros, l'import íntegre es destinarà a aquesta
causa», va dir per finalitzar. 

Finalitzats els precs del Partit Popular, va ser el torn de preguntes, i el Sr. Llobet va formular-ne
la primera, i va manifestar que, a l’espera de conèixer el programa d'activitats dirigit a tota la
ciutadania per aquest mes d'agost amb el títol:  «A Gavà, al juliol no parem»  i recuperant la
reclamació dels darrers anys de programar activitats relacionades amb el mar i la vela; s’han
tingut en compte les activitats relacionades amb el nostre litoral i el mar en el programa  «A
Gavà, al juliol no parem» i quines seran? 

El Sr. Barrena, va respondre que: “Aquesta pregunta també ens la va fer al juny de l’any passat i
li vàrem contestar que ho faríem en el marc del futur Centre de Mar de Gavà, que esperem tenir
el proper estiu. Com bé sap, volem que aquest centre  sigui una referència en els esports nàutics
i tots aquells que tinguin a veure amb la platja i amb el mar. A més, volem que sigui un centre
plenament social on estigui previst poder fer formacions, trobades i totes aquelles activitats que
facin enriquir la vida social del barri i de la nostra ciutat. 

Per altre part, el programa “A Gavà, al juliol no parem” té com a objectiu agrupar propostes
d’actuacions fonamentalment culturals, que realitza l’ajuntament o en les que l’ajuntament hi
participa fortament.
Per  això  s’han  inclòs  les  activitats  “Chillout”  i  el  cinema  a  la  fresca,  organitzats  pel
Departament de Cultura; els juliols a la fresca, organitzat per les biblioteques, tallers familiars al
voltant del patrimoni cultural, cursos de l’Espai Jove Casa Gran, i algunes activitats lúdiques
organitzades per entitats culturals de la ciutat. 
També s’ha volgut donar difusió a les festes de les associacions de veïns per la seva importància
pel barri, i per això s’han incorporat a la programació.
Per tant, estem d’acord amb vostès que cal donar el màxim de difusió de les activitats que poden
ser atractives per a la ciutadania de Gavà i fer-ho de la manera més adequada i completa. 
Per tant,  de cara a l’any que bé,  mirarem quina és la millor manera de donar difusió a les
activitats del Centre de Mar, si ja disposem d’ell». 

La darrera pregunta, referent a la presentació del Pla de Mobilitat d’estiu, deia així: quines han
estat les novetats aplicades respecte els anys anteriors consensuades amb els veïns, amb els
restauradors i amb els propietaris dels xiringuitos detallant els acords aconseguits amb cada un
d’ells? 

Va respondre la Sra. Fernández que en l’elecció de les novetats del dispositiu de mobilitat del
present any s’han tingut en compte tant les valoracions tècniques de les mesures aplicades al
2017, com les peticions i aportacions realitzades pels diferents canals de veïns, restauradors,
altres establiments comercials i altres organismes com son l’Àrea Metropolitana de Barcelona o
la Diputació.

Concretant segons la mesura adoptada:
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- L’ampliació de la temporada d’estiu del GA1 

- La modificació de les zones taronges, ampliant l’àmbit als carrers de l’Escala i  l’Ametlla
respon a la petició dels veïns més allunyats de la zona central de poder beneficiar-se també dels
beneficis de pacificació i preferència d’aparcament en carrers més propers.

- La posada en marxa de l’aplicatiu per autoritzar matrícules als clients de restauradors i altres
establiments comercials respon a la petició d’aquests d’afegir-se a la possibilitat de disposar
d’autoritzacions que ja varen tenir l’any passat els restaurants. La posada en servei d’aquest
només era possible si els restaurants estaven a favor d’emprar l’aplicatiu i es va convocar i
posteriorment visitar a cada un d’aquests per fer una valoració global d’aquesta possibilitat, que
va ser en gran part positiva.

-Les vianalitzacions de Vandellós i Llançà responen a la iniciativa de vianalitzar temporalment
els carrers ja assenyalats com a vianants en el document de Criteris d’Ordenació del Barri de
Gavà Mar i es va comunicar també individualment als veïns afectats, restauradors i a la Llar
d’Infants mitjançant reunions personalitzades.

 

-El canvi de sentit del carrer Tellinaires entre Blanes i Premià, era també una mesura sol.licitada
pels veïns ja en les reunions del 2017, any en que es van prioritzar altres actuacions.

Per l’exposat, va finalitzar,  es creu demostrat que, en la mesura del possible, les mesures del
dispositiu han estat consensuades amb els diferents involucrats.

Finalment, l’últim torn de precs i preguntes va correspondre al  regidor de CiU, Sr. Rafanell,
que,  en un primer  prec,  per  les  demandes del  veïns  i  comerciants  del  carrer  Ntra.  Sra.  de
Bruguers i voltants, va sol.licitar invertir el sentit dels carrers de Marc Grau i Passatge Dolors
Clua  a  fi  i  efecte  de  donar  opcions  als  vehicles  estacionats  al  mateix  carrer  Ntra.  Sra.  de
Bruguers de no tenir que anar fins a la Riera de Sant Llorenç si volen tornar al centre. Com a
alternativa, es proposava comunicar el carrer Ntra. Sra. de Bruguers amb el carrer Gaudí per la
Rambla Casas, amb un carril de sentit únic. 

Va respondre la Sra. Fernández que es valorarà el canvi de modalitat que ens planteja i la unitat
de mobilitat, estudiarà el canvi sol.licitat.

A continuació, el Sr. Rafanell va formular la següent pregunta: “Donat que el darrer document
per l’ús, gestió i explotació del servei de bar de Can Tintorer data del passat 2015 (corresponent
a la temporada 2014/15) al C.F. Gavà Mar, i per durada d’un any, sense explicitar qualsevol
tipus  de  pròrroga;  sha  fet  ingrès  del  cànon  corresponent  des  de  la  temporada  2014/15?
L’Ajuntament es troba al corrent si hi ha hagut cessió a tercers? S’ha fet un seguiment respecte
al compliment de quantes obligacions li corresponen al titular de la llicència o, en el seu defecte,
al tercer? Hi ha intenció de fer concurs públic, com d’altres instal.lacions municipals, obert i
transparent? 
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El Sr. Tort va respondre que aquest equipament ha estat cedit a l’entitat C.F. Club de Futbol
Gavà  Mar  i  en  els  propers  dies  s’informaria  que  es  realitzarà  un  concurs  públic  per  a
l’explotació del bar, que s’espera que estigui resolt i adjudicat a finals d’any. 

---------

Va abandonar la sessió la Sra. Badia a les 19:50 hores. 

---------

10 – PREC PRESENTAT PER L'ASSEMBLEA NACIONAL CATALANA-GAVÀ, LA 
SECCIÓ LOCAL D’ÒMNIUM CULTURAL i el COL·LECTIU LA MATA DE JONC, 
entitats locals degudament integrades al registre municipal d’entitats, i que conjuntament 
superen els 100 socis requerits
 
Antecedents
 
En  l’actualitat,  la  Monarquia  borbònica  està  desprestigiada,  a  més  d’avalar  la  involució
democràtica i l’atac als drets civils bàsics que porta a terme l’Estat espanyol contra els ciutadans
de Catalunya.
 
El poble de Catalunya, a les últimes eleccions, vam dir majoritàriament que volem República, la
monarquia no ens representa.
 
El  Ple Municipal  del  passat  26 d’abril  va  aprovar per amplia majoria  la  reivindicació d’un
referèndum per tal de sotmetre a la ciutadania la possibilitat d’esdevenir República.
 
Creiem convenient treure de la nostra ciutat els símbols que menystenen la voluntat majoritària i
democràtica  per  d’altres  que  es  fonamentin  en  els  valors  republicans  d’igualtat,  llibertat  i
solidaritat.
 
Vist això, en nom de les tres entitats, i amb el recolzament de 1329 signatures de veïns i veïnes
de la ciutat, que adjuntem a aquest escrit, formulem el següent
 
Prec
 
Instem a l’Ajuntament a canviar de nom de  l’Avinguda de Joan Carles I pel de l’Avinguda de la
República.

----------

Després de la lectura del prec per part del secretari general de l’Ajuntament, el Sr. Tort,
va agrair que entitats de la ciutat participessin en la presentació de propostes al Ple, com
era el cas. En quant al prec formulat, va respondre que  el govern municipal, davant les
propostes de canvi de nom de carrers sempre ha respòs de la mateixa manera, i és que els
canvis de nom generen problemes administratius als veïns, atès que s’han de modificar
els registres de les propietats, escriptures, adreces allà on les han donat, i aquest ja és un
motiu suficient per no atendre a aquest canvis de nom. 
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Va manifestar també que es dubtava, després dels resultats de les eleccions del 21 de
desembre a Gavà, que hi hagués una majoria independentista que demanés aquest canvi
de nom. És una ciutat molt diversa on conviuen persones de diferents ideologies i que
poden  tenir  sentits  polítics  o  patriòtics  contraposats.  El  govern  municipal  sempre  ha
apostat pel diàleg tenint en compte totes les sensibilitats que conviuen a Gavà, fugint de
crear figures de vencedors o vençuts. 
El govern no considerava adient aquest canvi de nom d’aquesta avinguda, entre d’altres
motius, per no generar controvèrsies, malestar, disputes o tensió social entre les persones
partidàries d’un nom o de l’altre.  El tarannà del govern és el de tendir  ponts i  no el
dinamitar-los.  D’altra  banda,  està  compromès  amb  els  valors  propis  republicans
d’igualtat,  llibertat  i  fraternitat  i  sempre  ha  treballar  per  estendre  els  valor  socials  i
avançar en l’estat del benestar. 
En  aquest  sentit,  el  15  d’octubre  es  dedicarà  un  carrer  o  plaça  al  president  Lluís
Companys coincident amb 78è aniversari del seu assassinat a mans del franquisme. 

11 –   DECLARACIÓ POLITICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DE CiU PER   
L’ALLIBERAMENT DELS PRESOS POLÍTICS, EL RETORN DELS EXILIATS I LA 
DENÚNCIA DE LA DERIVA ANTIDEMOCRÀTICA I AUTORITÀRIA DE L’ESTAT 
ESPANYOL
 
Catalunya va tornar a patir, altra vegada, un nou atac repressiu per part del govern sortint, de
Mariano Rajoy i el bloc del 155, conjurats amb el poder judicial i policial de l’estat. L’onada
repressiva contra els catalans i les catalanes és majúscula i el govern espanyol està disposat a
tot, fins i tot a vulnerar els drets civils, polítics i humans més bàsics per tal d’erradicar qualsevol
signe  de  dignitat  del  poble  català.  Intenten  esclafar  la  voluntat  de  la  sobirania  popular
empresonant injustament els nostres legítims representants públics, tots ells gent de pau.
 
El divendres 23 de març quedarà gravat a la memòria del nostre país com un nou dia trist i
negre.  L’empresonament injust,  arbitrari  i  abusiu dels diputats i  diputades Carme Forcadell,
Jordi  Turull,  Raül  Romeva,  Josep  Rull,  Dolors  Bassa,  i  l’exili  de  Marta  Rovira  tornarà  a
ressonar en els annals de la història del nostre país com un nou episodi fosc de repressió i de
vulneració dels principis democràtics més elementals. Un escenari que va quedar agreujat per la
detenció  a  Alemanya  del  President  legítim  de  Catalunya,  Carles  Puigdemont,  totalment
incomprensible davant la comunitat internacional, tot i que dies més tard va ser posat en llibertat
amb mesures cautelars.
 
Un divendres negre no només pel poble català sinó també pel poble espanyol, on cada vegada i
amb més intensitat els seus ciutadans estan perdent els drets i llibertats més bàsics i inviolables
en qualsevol país que es pretengui a si mateix com a democràtic i civilitzat.
 
Davant  d’aquesta  nova  injustícia,  d’aquesta  ignomínia,  d’aquest  acte  d’autoritarisme
intransigent que ens recorda de manera inevitable les èpoques més fosques de l’Espanya del
segle XX, des del món local no podem restar impertèrrits i ens alcem per dir sense vacil·lar que
continuarem defensant les nostres idees polítiques. No hi haurà prou barrots per silenciar-les.
Avui, un cop més, volem dir-ho molt alt i clar: sempre estarem al costat d’aquells representants
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que defensen la voluntat del poble, del mandat de l’1 d’octubre i el resultat de les eleccions del
21 de desembre.
 
I l’estat, en lloc d’actuar com una democràcia madura, on el diàleg i l’acord són el motor de la
cohesió de la societat,  han decidit  oferir  cops de porra,  menyspreu, humiliació,  amenaces i,
finalment, presó. Una causa general contra l’independentisme, una autèntica cacera de bruixes,
feroç i salvatge, sense mesura.
 
Potser,  ingènuament,  es  pensen  que  manllevant-nos  als  nostres  representants,  Carles
Puigdemont,  Carme  Forcadell,  Oriol  Junqueras,  Jordi  Turull,  Raül  Romeva,  Clara  Ponsatí,
Antoni  Comín,  Joaquim Forn,  Josep Rull,  Lluís  Puig,  Dolors Bassa,  Meritxell  Serret,  Jordi
Cuixart, Jordi Sánchez, Marta Rovira i Anna Gabriel, ens rendirem i no dimitirem d’exercir el
nostre mandat democràtic, emanat directament dels ciutadans i ciutadans. Res més lluny de la
realitat. Ens mantindrem ferms en defensa de la causa més justa que hi pot haver: la llibertat i el
ple exercici de la democràcia.
 
Per tots aquests motius, l’Ajuntament de Gavà
 
ACORDA
 
PRIMER.- Exigir la  llibertat immediata de tots els presos polítics: Carme Forcadell, Oriol
Junqueras, Jordi Turull, Raül Romeva, Joaquim Forn, Josep Rull, Dolors Bassa, Jordi Cuixart i
Jordi Sánchez.
 
SEGON.- Exigir el retorn de tots els consellers i polítics catalans exiliats: Carles Puigdemont,
Clara Ponsatí, Antoni Comín, Lluís Puig, Meritxell Serret, Marta Rovira i Anna Gabriel, i la
garantia del respecte absolut als seus drets polítics, ciutadans i humans sense veure’s sotmesos a
cap judici pel seu lliure exercici polític.
 
TERCER. Declarar la vulneració de les llibertats de les persones, recollides i protegides en tots
els tractats internacionals i manifestar la persecució de la lliure expressió, de la vulneració dels
drets polítics i humans i del dret a decidir dels ciutadans per part d’un estat que jutja les idees i
empresona de forma il·legal.
 
QUART.- Denunciar l’evident manca de separació de poders a l’estat espanyol, així com la
manipulació i coacció dels mitjans de comunicació per part de l’estat.
 
CINQUÈ.-  Demanar a les institucions europees que no continuïn emparant  accions pròpies
d’una dictadura i apel·lar a la justícia internacional perquè intercedeixi de manera immediata i
garanteixi el respecte als drets dels ciutadans catalans.
 
SISÈ.- Instem a totes les entitats de Gavà a defensar els drets fonamentals, civils, polítics, la
llibertat i la democràcia.
 
SETÈ.- Comunicar al Parlament de Catalunya, a l’Oficina del Parlament Europeu a Barcelona, 
a l’Oficina de l’Alt Comissionat de l’ONU per als Drets Humans (ACNUDH) així com a 
l’Associació Catalana de Municipis (ACM) i l’Associació de Municipis per la Independència 
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(AMI), l’aprovació de la present moció.
 
La proposta de Declaració Política, no va resultar aprovada atès que en la votació va obtenir
cinc (5) vots a favor (3 ERC i 2 CiU), dues (2) abstencions (2 GSSP) i nou (9) vots en contra (5
PSC, 3C's i 1 PP), sense aconseguir, per tant, el vot favorable de la majoria simple (més vots
afirmatius que negatius)  dels  membres de la Corporació presents  –en aquest  moment– a la
sessió (16), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril,
Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28
d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

Un cop llegida la declaració política pel regidor del grup municipal de CIU, el Sr. Rafanell, va
intervenir en primer lloc el Sr Llobet, regidor del grup municipal del PP, que va manifestar que a
Catalunya i a Espanya no hi han presos polítics ni exiliats i per tant no recolçarien la declaració.

Seguidament el Sr. Herrera va dir textualment: “Desde GSSP estamos, en líneas generales, a
favor de la idea que se expresa en la declaración política. No obstante ya les avisamos que nos
abstendremos,  ya  que  hemos  realizado  unas  enmiendas  que  desgraciadamente  no  han  sido
aceptadas por el grupo de CiU.
Respecto  a  la  moción  por  supuesto  que  pensamos  que  se  debe  liberar  inmediatamente  a
Forcadell, Junqueras, Turull, y al resto de presos, y también creemos que hay que facilitar el
retorno de aquellas personas que se han ido al extranjero al no encontrar una respuesta política a
un problema político.
También  creemos  que  se  están  judicializando  temas  políticos,  y  esto  es  causa  del  sistema
judicial y sobre todo culpa de aquellos partidos que están alentando a que esto sea así,  los
partidos que ustedes en su declaración denominan “bloque del 155”.
Es  evidente  que  en  este  país  la  separación  de  poderes  es  cada  vez  más  débil;  se  está
judicializando la política en ese y en muchos otros sentidos, de la misma forma que se está
judicializando la sociedad, síntoma de represión y falta de libertad. Estamos viviendo en un
sistema que deja en libertad a violadores y a corruptos, mientras encarcela a políticos, a raperos
y a titiriteros. Un sistema donde los jueces expulsan políticos, de la misma forma que expulsan
de sus casas a las familias más necesitadas. Un sistema que mantiene honores y premios a
torturadores  como Billy  el  Niño o los  descendientes  de Franco,  pero que apalea  a  quienes
desearon votar el 1 de Octubre, y a los que se manifestaron durante el 15M. Un sistema donde
jueces y prensa exculpan a la hija del rey porque “no sabía nada”, pero donde personas que
votan son golpistas y donde las y los manifestantes por los derechos de todas y todos en 2011
tomando  las  plazas  fueron  catalogados  de  “Camorristas,  pendencieros,  mastuerzos,  tontos,
ignorantes, payasos, malnacidos, parias y farsantes” y por supuesto también dijeron que éramos
antisistemas  montando  soviets,  o  algo  que  les  sonará,  también  nos  llamaron  golpistas  y
fascistas.
Con todo esta exposición desde nuestro grupo municipal, nacido del 15M, queremos expresarle
a su grupo 2 cosas:
La primera, que por supuesto nosotras y nosotros entendemos el dolor personal que ustedes
pueden tener, la rabia interna, la impotencia y la tristeza al observar a tu alrededor y darte cuenta
de que en efecto esta es la sociedad en la que estás viviendo, ese es el sistema que la sustenta, y
que esas son las personas con las que te va a tocar convivir.
La  segunda,  indicar  que  ojalá  se  hubieran  dado  ustedes  cuenta  en  su  partido  de  lo  que
significaba el movimiento de los indignados e indignadas, la lucha que manteníamos con el
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15M, en lugar de haberse puesto del lado del poder y habernos molido a palos en las plazas.
Porque el desalojo de Plaza Catalunya no lo realizó ni el PP, ni un barco de Piolín, lo realizó el
Govern de la Generalitat y el Ayuntamiento de Barcelona, y a la cabeza estaban Artur Mas y
Felip Puig, miembros de Convergencia Democrática de Catalunya.
La lucha  es  siempre  lucha,  no solo  cuando le  afecta  a  uno mismo,  o a  su  propio partido.
Esperamos que al menos de todo este despropósito ustedes hayan podido aprender esta lección.
Finalizamos diciendo que esperamos que tanto presas y presos por el tema del Procés como
aquellos y aquellas que ha tenido que salir del país puedan volver pronto a sus hogares, al igual
que  lo  esperamos  de  Valtonyc  o  de  todas  aquellas  personas  que  han  sido  acusadas  o
encarceladas tras las manifestaciones y movilizaciones del 15M. Gracias”.

El següent torn va ser el d’ERC, i el seu regidor, el Sr. Andreu Pérez,  va expressar que: La
justícia està representada amb una dona amb una balança i amb els ull embenats, i diuen que és
cega. Evidentment, això no és veritat, és un sistema pensat per organitzar una oligarquia pels
interessos dels poderosos en contra dels més febles. 
Les proves les tenim recentment, va dir. Fa uns dies va haver-hi una manifestació a la plaça de
l’Ajuntament  contra  la  sentencia  de  la  “manada”,  de  la  qual,  dos  dels  seus  integrants  són
membres de les Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat,  que, actualment estan de tapes per
Sevilla. 
Al mateix temps, a Casual, una simple baralla de bar va acabar en un acte de terrorisme, i set o
vuit joves d’Euskal Herria estan a la presó, i també hi han implicats membres dels cossos i
forces de seguretat de l’Estat. 
També estan els casos dels raperos, que han de fugir o s’han d’amagar o patir presó.
Mentre tant, els del Castor han sortit tots “de rositas” i nosaltres els hi paguem la gràcia amb la
factura del gas. 
D’altra banda, l’anomenat Iñaki Urdangarin, cunyat del rei i gendre del rei emèrit, fins fa poc
esquiant a Suïssa amb guardaespatlles pagats per tots nosaltres, fa poc que ha entrat a presó,
escollida per ell mateix. Com a mínim, hauria de patir, va manifestar, la mateixa pena que els
nostres presos.  La justícia espanyola és com un còctel;  una mica de rebel·lió,  una mica de
sedició, una mica d’odi, malversació de fons i surt la sentencia. 
Hi ha gent a la presó per culpa de la justícia espanyola. Curiosament hi ha una entitat que es diu
“Jueces para la democràcia”, i això diu poc de la justícia espanyola, perquè la justícia espanyola
colpeja durament la democràcia, i aquesta és la realitat». 

El Sr. Ibáñez, del grup municipal de Ciutadans, va començar la seva intervenció manifestant
que:  “No parlaria dels Ferraris del fill de Pujol ni del contracte dels 6.000 euros al mes de la
Sra. Topor, casada amb el Sr. Puigdemont i que rep de mitjans públics.  Ho dic aprofitant allò de
aprovechando que el Pisuerga pasa por Valladolid, però estem en una declaració política i ens
hem de limitar a tractar els acords d’aquesta moció que és el que toca-
En primer lloc, dir que a Espanya no hi han presos polítics, hi ha polítics presos per saltar-se les
lleis. Uns per cobrar comissions il·legals, altres per prevaricació, i altres per contravindre la
Constitució i el propi Estatut de Catalunya. Que no hi ha presos polítics a Espanya, no ho diem
nosaltres, mirin vostès els informes d’Amnistia Internacional i de la Human Right Watch. No hi
ha polítics exiliats,  hi ha polítics fugitius de la justícia que no volen respondre davant  dels
tribunals de les seves accions contràries a llei i a les normes democràtiques que sí respecten els
seus drets polítics, ciutadans i humans. 
La vulneració de drets polítics va produir-se els dies 6 i 7 de setembre quan es van tancar les
portes del Parlament de Catalunya per fer callar a tot el conjunt de l’oposició. El dret a decidir
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està perfectament regulat a la normativa legal, i molt més que a la resta d’Espanya i fins i tot
d’Europa, perquè aquí tenim eleccions cada dos per tres. 
Que vostès estiguin aquí defensant la independència de Catalunya i demanant la llibertat dels
presos, demostra que no es persegueixen les idees, sinó els actes il·legals. L’Estat no empresona,
ho fa la justícia d’un país democràtic que es dels pocs que la seva Constitució no prohibeix els
partits independentistes. Finalment, va anunciar que per tot l’exposat. Votarien en contra. 

Seguidament  va  intervenir  el  Sr.  Tort,  qui,  en  nom  del  PSC,  va  lamentar  la  presentació
extemporània de la moció perquè es parla del govern de Mariano Rajoy i de l’aplicació del 155,
i gràcies a tots ara ja no és així. 
També comentà que consideraven excessiva la pena de presó preventiva imposada pel Tribunal
Suprem sense judici previ, i si han de ser-hi, haurien de ser traslladats a presons catalanes, i el
mateix dia del Ple el Ministeri de l’Interior havia iniciat els tràmits per portar-ho a terme. 
El seu grup municipal, considera que han de ser respectuosos amb l’estat de dret i amb les eines
que es tenen, però ha estat impossible negociar aquesta moció per la negativa del grup que l’ha
presentat. 
Per resumir la seva intervenció, va dir, com altres grups ja ho havien fet, no es parla de presos
polítics perquè no han estat processats pel seu pensament sinó pels fets realitzats, i no els ha
empresonat cap govern sinó un jutge. A Espanya la democràcia és millorable, com totes, però no
es pot negar la divisió de poders, i la mesura cautelar de presó sense que hi hagi hagut judici és
una mesura excessiva, però s’han de respectar les decisions judicials i si han d’estar a presó, ha
de ser el més a prop de casa. Per tot l’exposat, va anunciar que votarien en contra. 

Finalment, va tornar a intervenir el Sr. Rafanell, qui, primer va dirigir-se al grup municipal del
PP, als que va dir que continuen amb les mateixes teories. Respecte del grup de Ciutadans, digué
que  no  es  podia  passar  per  alt  que,  junt  amb els  socialistes  i  el  govern  de  Rajoy  van  ser
coresponsables dels fets de l’1 d’octubre. A la gent que hi ha a la presó i a l’exili no s’han
respectat els drets humans. En quant al grup de GSSP, també va dir que els empresonats estaven
allà com hostatges i la llibertat d'expressió no la poden fer servir. 
Al Sr. Tort li va dir que les esmenes que van presentar no tenien res a veure amb la moció
inicial, i que ell havia marxat del govern perquè el govern municipal no va deixar posar les
urnes l’1 d’octubre, i de moment no estan per esmenar-ho i s’hauria de demanar als fiscals que
no hi ha dret amb les persones que s’han portat a la presó. 

12 – DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D’ERC EN 
SUPORT ALS DOCENTS DE L’INSTITUT EL PALAU DE SANT ANDREU DE LA 
BARCA
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
A dia d’avui, quatre professors de l’IES Palau de Sant Andreu de la Barca continuen imputats
per la fiscalia per suposats delictes d’odi i discriminació arran de les denúncies d’unes poques
famílies (sis o set) d’alumnes del  centre d’entre les dels més de mil alumnes que té aquest
institut  públic,  quan,  després  dels  fets  de  l’1  d’octubre  de  2017,  es  va  promoure  entre  els
alumnes el debat per uns fets que havien donat la volta al mon i que els professionals docents
del centre, com a molts altres centres de Catalunya, van voler tractar des d’un punt de vista
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didàctic, amb la finalitat de promoure el sentit crític i la capacitat de reflexionar sobre fets que
havien colpit enormement la societat catalana.
 
En un comunicat emès el 13 de febrer de 2018 pel Fòrum Social del Baix Llobregat, s’explica
que “Des de l’1 d’octubre s’ha orquestrat una campanya de desestabilització de l’escola catalana
per donar cobertura a una posterior reforma i intervenció des de l’Estat. La immersió lingüística,
els continguts d’història o geografia o la formació d’un esperit crític estan en el punt de mira.
 
La  Mesa  de  l’Educació  del  Fòrum  Social  del  Baix  Llobregat  rebutja  les  acusacions
d’adoctrinament, incitació a l’odi que s’han llançat sobre els docents i el  qüestionament del
model d’escola del que ens hem dotat col·lectivament des de l’inici de l’etapa democràtica.
 
La Mesa posa de manifest que la judicialització de la convivència als centres educatius no és el
mètode  adient  per  resoldre  els  conflictes  que  conviuen  a  l’escola,  un  espai  habituat  a  la
resolució i gestió positiva dels conflictes i als projectes de convivència i mediació.”
 
En un comunicat emès pel claustre de l’IES el Palau el 15 de maig, els docents afirmen sentir-se
“víctimes d’una campanya que pretén desacreditar el model educatiu públic català, atribuint-li
una funció adoctrinadora i promotora d’una divisió inexistent. El nostre encausament” diuen “a
banda  d'atemorir  tota  la  comunitat  educativa,  cerca  convertir-nos  en  símbol  d’un  suposat
trencament de la convivència a Catalunya.”
 
A més, afegeixen: “Durant aquests mesos, la pressió comunicativa ha fet molt de mal tant a
l’alumnat com als docents, que havíem optat per no incentivar el debat públic per deixar espai a
la dinàmica educativa, prioritzant-la per damunt de la defensa envers les crítiques i l’hostilitat
que hem rebut i continuem rebent. Malgrat tot, en lloc d’arxivar el cas, la Fiscalia ha impulsat
l'inici d'un procediment judicial tan desorbitat com inadequat – utilitzant els qualificatius del
Síndic de Greuges en el seu informe del 2 de maig del 2018. Així, el dia 24 d’abril, després de
l’aparició en premsa de la denúncia de la Fiscalia, l’assemblea de professors va decidir trencar
el silenci,  tot mantenint sempre la intimitat i  el  respecte d’uns i  altres. Tenim dret i  esdevé
urgent  defensar-nos  de  les  crítiques  injustificades,  del  qüestionament  de  la  nostra
professionalitat i de l’atribució de delictes que no s’han comès.”
 
Denuncien, per altra banda que “la divulgació de la denúncia i la posterior publicació dels noms,
cognoms  i  fotografies  del  professorat  afectat  (El  Mundo 29/4/18)  va  tenir  ressò  en  alguns
mitjans  de  comunicació  en  clau  d’escarni  i  d’instrumentalització  política,  causant
l'assenyalament del professorat implicat, però també dels alumnes que s’hi citen, danyant a tota
la comunitat educativa.”
 
Per la seva banda, el Consell Escolar de l’IES el Palau va aprovar un altre document el passat 14
de  maig,  en  el  qual  afirmen  “El  Consell  Escolar  de  l’Institut  El  Palau  reunit  en  sessió
extraordinària  el  dia  14  de  maig  de  2018 vol  manifestar  el  seu  profund rebuig  envers  les
informacions publicades en alguns mitjans de comunicació que qüestionen la professionalitat
dels docents del nostre centre. La trajectòria docent del professorat ha estat sempre d’una gran
competència al servei de l’ensenyament públic, garantint els drets dels alumnes i respectant tots
els valors del centre.” Finalment, feia una crida a solidaritzar-se amb el professorat encausat i a
aturar l’ofensiva contra l’escola pública catalana.
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Creiem,  doncs,  que  la  defensa  de  l’escola  pública  a  Catalunya  i  dels  professionals  que  hi
treballen ha de ser una prioritat, pel bé del nostre model educatiu i dels nostres alumnes, ja que
considerem que la nostra escola pública és modèlica pel que fa al respecte de la diversitat, a la
promoció dels valors de la tolerància, a la seva defensa de la cohesió social i al dret a una
educació que faci dels nostres fills i filles ciutadans i ciutadanes lliures, crítics i compromesos.
 
Per tot això, proposem l’adopció dels següents acords:
 
PRIMER: L’Ajuntament de Gavà rebutja l’assenyalament de ningú, siguin alumnes, famílies o
professors, i condemna la publicació i difusió tant a mitjans de comunicació com a les xarxes
socials  de  noms,  cognoms  i  fotografies  de  professionals  de  l’educació  per  part  de  càrrecs
polítics de manera imprudent i irresponsable, la qual cosa no contribueix a la solució.
 
SEGON: L’Ajuntament de Gavà demana que s’aclareixin els fets succeïts allà on s’han produït
denúncies,  per  les  vies  i  procediments  previstos  per  la  pròpia  Administració  educativa,  tot
reiterant el suport i confiança en els professionals, els i les docents d’aquest país.
 
TERCER: l’Ajuntament de Gavà mostra el seu suport i reconeixement a la tasca docent que fan
els professors i professores d’arreu del país, així com als docents de l’Institut El Palau de Sant
Andreu  de  la  Barca,  i  manifesta  la  voluntat  de  no  alimentar  el  conflicte  ni  polititzar  més
l’escola, rebutjant qualsevol tipus d’instrumentalització política de l’educació.
 
QUART:  L’Ajuntament  de  Gavà  traslladarà  aquest  acords  al  Consell  Escolar  de  Gavà,  als
Serveis  Territorials  d’Ensenyament  de  la  Generalitat  de  Catalunya,  al  Consell  Escolar  de
l’Institut el Palau de Sant Andreu de la Barca, a la Taula d’Emergència Docent, a l’Associació
Catalana de Municipis i Comarques (ACM), a la Federació de Municipis de Catalunya i als
Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya.
 
CINQUÈ: L’Ajuntament de Gavà donarà a conèixer aquests acords a la ciutadania a través dels
mitjans de comunicació municipals.

La declaració política va ser aprovada per dotze (12) vots a favor (5 PSC, 3 ERC,   2 GSSP, i 2
CiU), cap abstenció i quatre (4) vots en contra (3 C's i 1 PP), donant-se per tant el vot favorable
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents
–en aquest moment– a la sessió (16), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

A continuació va intervenir el Sr. Rafanell, regidor de CIU, qui va manifestar que: “”El model
educatiu català té com a objectiu la formació integral de les persones i dotar-les de capacitació
per conviure democràticament amb enfocaments pedagògics que faciliten la construcció crítica
del coneixement i l’autonomia del pensament i l’aprenentatge de tots i cadascun dels infants,
independentment de l’origen de la llengua i les condicions individuals. El model d’immersió
lingüística a l’escola catalana és una història d’èxit des de fa més de trenta anys. 
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Tot i que Catalunya ha estat un bressol de la llibertat i la democràcia en el temps que no hi havia
ni llibertat ni democràcia, avui  torna a ser amenaçada. 
L’escola  catalana  i  el  seu  model  intern  lingüístic  ha  estat  un  model  des  d’una  perspectiva
inclusiva per als infants procedents de diferents cultures i parts del món. 
Resta  doncs,  agrair  la  tasca  dels  mestres  i  manifestar  la  nostra  confiança  a  la  seva
professionalitat i continuar amb aquest model aconseguit com a país”. 

En el torn del grup municipal del Partit Popular, el Sr. Llobet expressà que en cap moment el
seu grup generalitzaria sobre el que fa el conjunt del professorat a Catalunya, però sembla que sí
hi han casos en els quals s’han extralimitat en les seves funcions, i que com és un tema que està
judicialitzat, serà la justícia la que prengui la última decisió, com en el cas dels polítics presos  i
els fugats de la justícia.
Entre els motius de la denúncia de la Fiscalia es troba el trencament dels principis rectors del
sistema educatiu,  l’incompliment dels deures derivats de la Constitució, l’Estatut i la resta de
disposicions legals, i la vulneració del principi d’inclusió escolar, la cohesió social i la lluita
contra l’adoctrinament amb frases que consten al sumari com: “estaràs content amb el que va fer
ahir el teu pare”, “no donarem classes normals pel que va passar ahir”, “la Policia i la Guàrdia
Civil m’han tractat a pals perquè són uns animals i unes bèsties”, “que s’aixequin la ma els fills
dels guàrdies civils”, o la imposició d’actes de protesta, ha de ser la justícia qui ha de prendre la
decisió, i per tant va anunciar que el seu grup votaria en contra. 

El següent grup a prendre la paraula, va ser el de Gavà sí se puede, i el seu regidor, el Sr.
Herrera, va manifestar que: “Teniendo en cuenta que es un tema muy sensible, nuestro Grupo
Municipal ha hablado con los y las compañeras de San Andrés de la Barca para entender mejor
la situación y usaremos literalmente sus palabras:
“La jornada después del referéndum fue una jornada difícil de gestionar para todos y todas en el
instituto  y  en  Catalunya,  pero  existen  procedimientos  en  el  centro  y  en  el  departamento
suficientes para resolver cualquiera de los problemas que hubieran podido darse sin saltarse
todos  los  protocolos  y  recurrir  directamente  a  la  fiscalía  del  estado.  Esta  forma  de  actuar
provoca una incoherencia enorme entre el mensaje educativo que el centro emite en su día a día:
resolución de conflictos con diálogo, mediación etc.
Echamos  de  menos  el  sentido  común  y  una  gestión  inteligente  y  preventiva  del  conflicto
utilizando recursos como la mediación comunitaria. Una intervención temprana,  asertiva  y
valiente nos hubiera llevado por otros camino. Por el contrario se impuso la ley del silencio y el
problema  se  mediatizó  e  instrumentalizó,  dificultando  seriamente  la  convivencia  en  la
comunidad educativa.

- No son delitos de odio y se han de canalizar por los procedimientos habituales que tiene el
departamento de Educación. Como en otros casos hay protocolos de denuncia y de queja.

-  Las  consecuencias  del  procedimiento  seguido  provocan  conflicto   en  la  convivencia  y
amenazan la cohesión social.

- No preservan a las y los menores y se les pone en situación de riesgo al tener que declarar
contra sus figuras de autoridad.
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- Interviene fiscalía porque la guardia civil actúa desde sus propios mecanismos. Los padres son
guardias civiles y la denuncia se presenta en el cuartel.”

Por lo tanto, tras verificar toda la información, el correo del Consell Escolar pidiendo cordura y
buena convivencia y el Comunicado de las familias por el Palau, nuestro voto será a favor”.

El Sr. Ibáñez, regidor de Ciutadans, va expressar que: “Lo primero que nuestro grupo quiere
dejar claro en nuestra intervención es que en ningún momento, desde la fuerza política que
representamos, se ha cuestionado a los profesionales de la educación pública catanala, a los que
en general  admiramos por su labor fundamental y los últimos años de recortes han venido
desarrollando su trabajo. 
Además, nosotros entendemos la comunidad educativa como un reflejo de la sociedad catalana,
con su diversidad y  pluralidad de  sensibilidades,  a  diferencia  de ustedes,  que hablan de la
sociedad y de la comunidad educativa como algo monolítico y uniformizador. Además, tenemos
muchos compañeros y compañeras del mundo de la docencia en la escuela pública catalana.
Dentro  del  1.100.000  catalanes  y  catalanas  que  nos  han  votado,   seguro  que  hay  muchos
trabajadores de la educación pública, y por tanto, son varias las razones por las cuales desde
Ciutadans no cuestionamos la labor de los profesionales de la Educación. Sin embargo, hoy nos
encontramos  con una  moción de  ERC donde  se  pretenden autoproclamar  defensores  de  la
educación pública y de sus profesionales. 
A ustedes sólo les interesa  continuar con su relato procesista y de supuesta represión de un
Estado opresor. Pero, ¿saben qué pasa? Que ustedes obvian en su moción que el 2 de octubre del
pasado año casi 200 alumnos de ese instituto, se concentraron en las puertas del centro para
pedir respeto para sus compañeros hijos de guardias civiles. Por lo tanto, es posible o probable,
que  esos  días  en  ese  centro  educativo  ocurrieran  cosas  que  no  podemos  permitir  como
representantes públicos. Las modificaciones que se han incorporado en la última versión de esta
moción, suavizan esta declaración pero solo lo hacen para justificar la situación vivida por parte
de  los  jóvenes  de  ese  instituto.  Situación  que,  a  nuestro  criterio,  jamás  debería  haberse
producido. 
Nosotros  no politizamos la Enseñanza,  y  desde nuestro grupo creemos en la  presunción de
inocencia del que esté encausado en un proceso penal. Pero también respetamos la presunción
de verocidad de unos alumnos cuyo único delito, según ustedes parece, es ser hijo de guardias
civiles, y nosotros no vamos a ser como otros en la política catalana, que son fuertes con los
débiles y cobardes con los fuertes. Por tanto, a la espera de que se procuncie la Justicia, nuestro
voto será contrario a esta moción. 
Y por  otra  parte  y  como hecho excepcional,  queremos  solicitar  a  la  Secretaría  que  en  las
comunicaciones de esta moción se adjunte el texto literal de nuestra intervención, para lo cual se
lo facilitaremos. Gracias”. 

En el torn del grup del PSC, el Sr. Tort va agrair al grup d’ERC la possibilitat d’haver pactat
acords perquè pogués prosperar la moció amb el vot afirmatiu del seu grup, que ja va avançar. 
El model educatiu actual, va dir, ha donat molts bon resultats I cal reforçar-lo. Els socialistes
defensen  l’educació  com  una  eina  fonamental  per  la  construcció  d’una  societat  plenament
democràtica I socialment cohesionada I es referma en els principis rectors de la Llei d’Educació
de Catalunya entre els quals hi ha la transmissió I consolidació dels valors propis d’una societat
democràtica, el respecte a la convivència i l’exclusió de qualsevol adoctrinament I el pluralisme.
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Adreçant-se al Sr. Ibáñez, li va explicar que el grup socialista va anar a la declaració que fa
l’escola I a l’acord que ha fet el  Fòrum Social del  Baix Llobregat,  I  van veure que el  que
demanan bàsicament, és que es resolgui un problema educatiu en l’àmbit educatiu, més enllà
que després  poguin haver-hi altres conseqüències. 
L’institut demana deixar de generar conflictes, deixar d’instrumentalitzar als alumnes i a les
famílies denunciants. Alguns mitjans de comunicació I polítics han compartit informació tant
d’uns com d’altres a les xarxes socials I no podem estar d’acord, va dir, en qué això passi. 
Es reafirmaven en la voluntat de continuar treballant per la convivència I cal garantir el dret a
l’educació amb respecte a tothom, amb independència de les seves idees I sense discriminació. 
S’ha  produit  un  fet  que  cal  rebutjar,  que  és  el  de  la  publicitat  de  noms  de  famílies  i  de
professors,  de  nens....  Com  a  partit,  exigeixen  al  departament  d’Educació  que  doni  les
explicacions oportunes  a partir d’un informe que ha elaborat la Inspecció Educativa.
Va finalitzar dient que: “recolçem a la comunitat educativa de l’IES  Palau que ha fet aquest
comunicat, que el que vol és el que estem aprovant en aquest Ple i per tant ho recolçem, i també
aquest  model  d’èxit  de l’educació catalana.  I  per tant,  demanem també a la resta de forces
polítiques  que deixin de voler instrumentalitzar el model i recolzin el paper dels mestres i de les
comunitats educatives, i deixin de generar conflictes en la cultura, la llengua i l’escola perquè
aquestes són patrimoni de tots i totes, dels independentistes i dels que no ho són. Gràcies”. 

Finalment el Sr. Massana va agrair als partits polítics que els hi van donar recolçament, i va
respondre a la intervenció del Sr. Llobet, informant-li  que els professors van actuar amb sentit
comú. Respecte al Sr. Ibáñez li va dir que no volen polititzar el tema de l’educació. “Truqui al
Sr. Rivera i digui-li que en el Congrés no ensenyi ni noms ni cognoms dels professors. Gràcies”.

---------

Es va reincorporar a la sessó la Sra. Gemma Badia

---------

13 – DECLARACIÓ POLÍTICA DEL GRUP MUNICIPAL GAVÀ, SÍ SE PUEDE 
CONTRA LA HOMOFOBIA, LA LESBOFOBIA, LA BIFOBIA, LA TRANSFOBIA Y LA
INTERFOBIA Y DE APOYO AL COLECTIVO LGTBI
 
El  pasado 17  de mayo se  conmemoró el  Día  Mundial  contra  la  homofobia,  la  lesfobia,  la
bifobia,  la  transfobia  y  la  interfobia,  como  muestra  de  rechazo  a  cualquier  tipo  de
discriminación por razón de orientación sexual o identidad de género a raíz de la eliminación,
en  1990,  de  la  homosexualidad  de  la  lista  de  enfermedades  mentales  por  parte  de  la
Organización Mundial de la Salud. Además durante el presente mes de junio la OMS ha sacado
la transexualidad de su lista de enfermedades mentales.
 
Pero hoy reivindicamos incluso con más firmeza, aprovechando que justamente hoy día 28 de
junio es el día del Orgullo LGTBI, conmemorando las movilizaciones de Stonewall en 1969 y
que supusieron el comienzo de la lucha y del movimiento de liberación homosexual.
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Queremos reclamar el fin de las agresiones homófobas en nuestra casa y alrededor del mundo, y
condenar las situaciones violentas de discriminación que está sufriendo este colectivo en zonas
como por ejemplo la república rusa de Chechenia, donde padecen la persecución organizada por
parte las autoridades de este país.
 
El odio y desprecio hacia lesbianas, gays, transexuales y bisexuales genera violencia, y lo hace
de muchas maneras. En Cataluña ya dimos un paso importante en la defensa de los derechos y
libertades de las personas LGTBI con La Ley para garantizar los derechos de lesbianas, gays,
bisexuales, transgéneros y intersexuales y para erradicar la homofobia, la bifobia y la transfobia
aprobada el 2 de octubre de 2014 al Parlamento de Cataluña. Cuatro años después, es urgente su
despliegue  y  aplicación  efectiva  para  sancionar  todas  aquellas  actitudes  discriminatorias  y
violentas que día detrás día sufren las personas LGBTI en nuestro país.
 
Para  lograr  la  igualdad  real,  se  hace  inevitable  cuestionar  de  manera  transversal  la
heteronormativitad  que  social  y  culturalmente  impone  nuestro  sistema  heteropatriarcal
presuponiendo  una  única  orientación  sexual  y  dos  identidades  de  género  (hombre-mujer)
estancas.  La  igualdad  es  tarea  de  toda  la  ciudadanía  y  por  supuesto  también  de  las
administraciones públicas.
 
El 28 de junio y el 17 de mayo tienen que servir, por lo tanto, para reclamar el fin de toda
discriminación por motivo de orientación sexual e identidad de género y ser una muestra de
apoyo a las personas LGTBI. La lucha contra la LGTBIfobia es una lucha moral y política, la
lucha  de  todas  y  todos  los  que  creemos  en  una  sociedad  más  justa,  más  generosa  y  más
respetuosa.

Por todo lo expuesto el grupo municipal Gavà, Sí se puede propone al Ayuntamiento de Gavà la
adopción de los siguientes:
 
ACUERDOS:
 
Primero.- El Ayuntamiento de Gavà se muestra contrario a la homofobia, la lesfobia, la bifobia,
la transfobia y la interfobia, y muestra todo su apoyo al colectivo LGTBI.
 
Segundo.-  El  Ayuntamiento  de  Gavà  insta  al  Gobierno  del  Estado  Español  a  aprobar
definitivamente y desplegar la propuesta de “Ley contra la discriminación miedo orientación
sexual,  identidad  o  expresión  de  género  y  características  sexuales,  y  de  igualdad  social  de
lesbianas,  gays,  bisexuales,  transexuales,  transgénero  e  intersexuales”  (Ley  de  Igualdad
LGTBI).

Tercero.-  El  Ayuntamiento de Gavà insta  al  Gobierno de la  Generalitat  a desplegar la Ley
11/2014 para garantizar los derechos de lesbianas, gays, bisexuales, transgéneros e intersexuales
y para erradicar la homofobia, la bifobia, y la transfobia.

Cuarto.- Trasladar este acuerdo a los grupos políticos del Congreso de los Diputados y del
Senado, a los grupos políticos del Parlament de Catalunya, al Gobierno de España y al de la
Generalitat de Catalunya, a los Consejos Comarcales y a las Asociaciones o Federaciones de
Municipios de Catalunya.
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Quinto.- Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios municipales:
televisión, prensa digital y en papel, radio, internet y cualquiera otro medio de comunicación
municipal.
 
La declaració política va ser aprovada per setze (16) vots a favor (6 PSC, 3 C's, 3 ERC, 2GSSP,
i 2 CiU), cap abstenció i un (1) vot en contra (1 PP), donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (17), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985, de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del  Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

El primer regidor en intervenir, el Sr. Castellano, va anunciar que votarien a favor d’aquesta 
moció. 

A continuació, el Sr. Llobet, del PP,  va comentar que estaven d’acord amb el primer punt, però 
que finalment s’abstindrien a la votació. 

El  grup  municipal  d’ERC va  anunciar  que  també  donarien  suport  a  aquesta  moció  perquè
consideraven que s’havien fet passos molt importants en els darrers any, la llei  que s’ha de
desplegar contra la discriminació i orientació sexual és una prova que encara hi ha molta ferina
a  fer,  perquè  encara  que  hi  ha  una  acceptació  molt  important  des  del  punt  de  vista  legal,
socialment no anem tan ràpids com caldria.
Com a representants polítics, va afirmar, es té l’obligació d’estar sempre al capdavant en la
defensa  de  la  no  discriminació  per  cap  motiu  ni  per  cap  raó  ni  per  cap  atac  a  qualsevol
col·lectiu. 

En el  torn del  grup municipal  de C’s,  el  Sr.  Gavilán va anunciar  que votarien a favor i  va
recordar que el 28 de gener de 2016, el seu grup municipal va presentar una declaració política
relativa al protocol d’educació contra la transfòbia i assetjament escolar per identitat de gènere,
en la qual s'expressava la preocupació per la no aplicació de les lleis a Catalunya. 
El dia 27 de maig de 2010 va aprovar-se al Parlament de Catalunya la llei 14/2010 dels drets i
oportunitats de la infància i l’adolescència. El dia 10 d’octubre de 2014, es va aprovar la llei
11/2014 per garantir els drets de lesbianes, gais, bisexuals, transsexuals i  transgèneres. 
A data d’avui ambdues lleis no contemplen disposicions reglamentàries per fer-les efectives, i
com  a  conseqüència  d’aquesta  deixadesa,  hem  d’assistir  a  processos  d’assetjament  i
discriminació degut a la diversitat sexual. 
Va  afirmar  també  que  des  dels  governs  independentistes  no  es  farà  res  per  acabar  amb
l’assetjament  Es queixen de no poder governar perquè el Tribunal Constitucional suspens les
lleis que ells mateixos redacten, però encara que tinguin les competències per millorar la vida
dels ciutadans de Catalunya, com la llei 11/2014, no fan res per ajudar al col·lectiu LGTBI. Està
en mans del govern fer la seva pròpia llei per fer una Catalunya més igualitària i justa. 

El Sr. Tort va explicar que es va estudiar la possibilitat de fer la moció conjunta però finalment
no havia estat així i va anunciar també que votarien a favor.
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Explicà  també  que  els  avenços  en  aquest  tema,  en  gran  part,  han  succeït  amb  governs
socialistes, com és el cas del matrimoni homosexual, i que s’havia de posar en valor aquelles
persones activistes que han lluitat per aquest drets, com és el cas del Pedro Zerolo.
Compartia amb el Sr. Gavilán que el govern de la Generalitat no està fent res per desplegar
aquesta llei i la situació del darrer any ha estat difícil. 
L’Ajuntament pertany a la xarxa de municipis LGTBI, i el mateix dia del ple, va explicar que
s’havia posat en marxa un servei d’assessorament contra qualsevol discriminació i  violència
LGTBI, a més de diferents campanyes. 

Finalment, el Sr. Herrera va agraïr als grups que havien recolçat la moció. 

14 –   TORN D'URGÈNCIA  
 
DECLARACIÓ  POLITICA  CONJUNTA  DE  TOTS  EL  GRUPS  MUNICIPALS     DE  
L'AJUNTAMENT DE GAVÀ DE REBUIG A LA DECISIÓ JUDICIAL D'ALLIBERAR
«LA MANADA» I PER EXIGIR QUE ES CONTINUÏ DESENVOLUPANT EL PACTE
D'ESTAT CONTRA LA VIOLÈNCIA DE GÈNERE
 
La lluita contra la violència masclista ha de ser  una prioritat  per a tota la societat  i  partits
polítics i, en primera instància, una obligació dels governs i de totes les administracions. Per
això, des d'aquest Ajuntament mostrem el nostre rebuig més contundentment a la decisió de
l’Audiència Provincial de Navarra sobre el cas de “La Manada” que deixa els condemnats en
llibertat provisional amb una finança de 6.000 euros.
 
Aquesta nova decisió judicial és, a l’igual que la polèmica sentència, un menyspreu cap a totes
les dones, atès que suposa una legitimació de la cultura de la violació, una revictimització de
totes les dones agredides sexualment, projecta un marc d'inseguretat i  desemparament per a
totes les noies i dones, i dona un perillós missatge cap a tota la societat.
 
La condemna per abús sexual  i  no per violació va provocar un profund rebuig social,  amb
mobilitzacions ciutadanes i crítiques polítiques i jurídiques, per això no s'entén aquesta nova
decisió judicial per l'impacte d'alarma social que crea i el missatge que des del món judicial es
transmet. Acatem la sentència, com no pot ser d'altra manera en un Estat de Dret, però volem fer
palès el nostre enèrgic rebuig a la ideologia patriarcal que la sustenta. Tal com demostra el vot
particular del president del tribunal, José Francisco Cobo, que advocava per prorrogar la presó
provisional sense condicions, el problema no és tant el marc legal, sinó la manca de voluntat
d'aplicar-ho.
 
I  és  que  tant  la  sentència  de  condemna,  com  aquesta  nova  decisió  judicial,  demostren  la
necessitat urgent de formar en visió de gènere a tota la judicatura per acabar amb la justícia
patriarcal i sentències que fomenten la revictimització de les dones agredides, la impunitat dels
agressors, el masclisme i la cultura de la violació. La formació obligatòria en perspectiva de
gènere és una de les mesures previstes en el Pacte d'Estat contra la violència de gènere, dins les
213 propostes d'actuació que aborden la violència de gènere de forma integral, un Pacte que va
ser proposta socialista, i al qual el nou govern de l'Estat ha donat màxima prioritat. La pròpia
ministra de Justícia, ha confirmat que s'accelerà la formació obligatòria de la judicatura.
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Davant aquest context, tots els grups municipals del Consistori donem el suport als següents
 
ACORDS
 
Primer. Reiterar el compromís d'aquest Ajuntament amb la lluita contra la violència masclista,
com a prioritat política i seguir mostrant la nostra solidaritat col·lectiva amb totes les dones
víctimes, fent nostre també el lema “Volem ser lliures, no valentes”.
 
Segon. Instar el Govern de l’Estat a continuar desenvolupant el Pacte d’Estat contra la violència
de gènere, especialment les mesures de formació obligatòria en gènere a tota l'Administració i
també les mesures de coordinació i recursos amb el món local per fer front comú contra el
masclisme.
 
Tercer. Mostrar el nostre suport incondicional a les víctimes, moltes vegades invisibles, dels
abusos i agressions sexuals i el nostre rebuig a la sentència de La Manada i la nova decisió
judicial.
 
Quart. Donar suport  a les mobilitzacions dels moviments feministes contra la nova decisió
judicial  amb  una  campanya  informativa  al  municipi  per  fomentar  la  participació,  donant
especialment veu a les entitats de dones i feministes del municipi.
 
Cinquè. Fer arribar aquesta moció a l'Audiència Provincial de Navarra, al Ministeri de Justícia,
al Ministeri de Sanitat, Serveis Socials i Igualtat, i al Consell General del Poder Judicial.
 
La declaració política va ser aprovada per unanimitat i amb la prèvia i especial declaració d'urgència,
apreciada també per unanimitat dels presents en aquest moment de la sessió (17) i, en conseqüència,
amb el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre legal (21) de membres de la Corporació
que exigeix l'article 103-3, del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya.

La sra. alcaldessa va informar que era una declaració presentada per urgència i unanimitat i a
continuació es va procedir a la lectura de la mateixa. 

----------

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les    20:47, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

                 El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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